
کالا؛ قاچاق  با  مبارزه  ستاد  زیرتیغ  خارجی  برندهای 

قاچاق دخانیات  و  پوشاک 
شود! امحا  باید   

نیست؛ خوب  حال  تزریق  تنها  هنر  رسالت 

کِی؟! تا  شعار  و  کلیشه 

خبرداد؛ مشهد  شهرداری  محور  انسان  نقل  و  حمل  توسعه  پروژه  مدیر 

دوچرخه مسیر  کیلومتر   250  
جاری سال  پایان  تا   

مبارزه؛ مسیر  در  تابوشکنی 

»کیمیکال«؛  تا  »سورچه«  از 
جوانان میان  در  مخدر  مواد  مافیای  جولان 

چه اتفاقی برای سامانه سوخت گیری پمپ بنزین ها افتاد؟

رفع کامل مشکل
 تا ظهر امروز
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استاندار خراسان رضوی:

شایستگی و کارآمدی در مسئولیت امری ضروری است
استاندار خراسان رضوی خطاب به کارکنان این مجموعه تاکید کرد: استانداری تابلو و نماد استان است و ما 

باید حتما تابلو و نماد خوبی برای استان در حوزه اداری، مردم و امام رضا)ع( باشیم.
یعقوبعلی نظری در جشن میلاد پیامبر اعظم)ص( و حضرت امام جعفر)ع( که در جمع کارکنان استانداری در 
محل مســجد امام رضا)ع( این نهاد برگزار شد، اظهار کرد: فلسفه اصلی این جلسه، دیدار چهره به چهره با 
کارمندان عزیز استانداری خراسان رضوی بود. مسئولیت در نظام مقدس اسلامییک افتخار بوده و فلسفه این 
افتخار خدمت است.وی با بیان اینکه ما نباید به دنبال مسئولیت باشیم، ادامه داد: کسانی که دنبال مسئولیت 
می روند، معلوم است که هدفشان خدمت نیست و بر اساس مبانی اعتقادی ما آفت محسوب می شود.نظری 
خاطرنشان کرد: نمی شود ما به اهداف مهم، تعریف شده و تاثیرگذار در جغرافیای فردی و جمعی دست یابیم، 
حالی که درون ما مشکل دارد. در این راستا یک ملت منسجم و معتقد می تواند در مقابل تهدیدها ایستادگی 
کند. استاندار خراسان رضوی خطاب به کارکنان این مجموعه تاکید کرد: استانداری تابلو و نماد استان است 
و ما باید حتما تابلو و نماد خوبی برای استان در حوزه اداری، مردم و امام رضا)ع( باشیم. وی ادامه داد: چنین 
مجموعه ای الگو برای ســایر دستگاه ها خواهد بود. باید گفت ما کارگزاران نظام مقدس جمهوری اسلامی 
هستیم و این نظام برای تعالی بخشی مستقر شده است. افتخار می کنم که در این مقطع از زندگی تشکیلاتی 
در خدمت شما حضور یافتم و مطمئن هستم با همکاری شما به اهداف خوبی دست پیدا خواهیم کرد.نظری در 
پایان با تاکید بر اینکه شایستگی و کارآمدی در مسئولیت امری ضروری است، عنوان کرد: در عرصه خدمت 

باید جهت گیری های قوی داشته باشیم و اقدامات باید دارای محتوا باشد تا خروجی مطلوبی را شاهد باشیم.

سهم خواهی در انتخاب مدیران استانی و 
فرمانداران اتفاق نیفتد

عضو مجمع نمایندگان استان خراسان رضوی گفت: انتظار می رود همان طور که مقام معظم رهبری و آقای 
رئیسی همواره در خصوص عدم توجه به سهم خواهی های برخی افراد تاکید دارند، در انتخاب مدیران استانی 
و فرمانداران سهم خواهی اتفاق نیفتد و افراد کارآمد، کاربلد و شایسته که نوکری مردم را افتخار خود می دانند، 
برای سمت های مدیریتی استان انتخاب شوند.ایسنا نوشت: احسان ارکانی با بیان اینکهیک استاندار به عنوان 
نماینده عالی دولت در استان باید به حوزه ها و مسائل مختلف اشراف کامل داشته باشد، اظهار کرد: همچنین 
موضوع تامین امنیت اســتان و ایجاد فضای مناسب برای جذب سرمایه و انجام فعالیت هایی اقتصادی نیز 
از دیگر وظایف اســتاندار است.وی افزود: از نظر من خراسان رضوی مهم ترین استان کشور با پیچیده ترین 
مسائل است. این استان همواره مورد توجه مقام معظم رهبری، روسای قوا، مراجع عظام و مسئولان مختلف 
کشــور بوده است. خراسان رضوی جزو استان هایی است که بیشترین تعداد شهرستان و بخش را داراست؛ 
به طوریکه کماکان در برخی محافل موضوع تقسیم خراسان رضوی مطرح می شود. از طرف دیگر خراسان 
رضوییک اســتان مرزی است و از این نظر نیز مســائل خاص خود را دارد.نماینده مردم نیشابور در مجلس 
شورای اسلامی اضافه کرد: مجموع موارد گفته  شده این را می طلبد که استاندار خراسان رضوی به صورت 
شــبانه روزی، انقلابی و مسلط به موضوعات، کار را دنبال و از افراد باتجربه استفاده کند. استاندار برای حل 
مشــکلات و التهابات باید آسیب شناســی کند و ببیند که ریشه این مشکلات کجاست و بر اساس آن یک 
تصمیم عالمانه و کارشناسانه برای حل مشکلات بگیرد.ارکانی با تاکید بر اینکه استاندار نباید تمام تمرکز خود 
را معطوف به مرکز استان کند، بیان کرد: استاندار خراسان رضوی باید همان اندازه که به امور مشهد توجه 
دارد، به مسائل سایر شهرستان های استان نیز توجه کند و در تمام نقاط استان حضور مداوم میدانی داشته باشد 
تا مردم شهرستان های استان احساس تبعیض نکنند.وی ادامه داد: این موضوع همواره مورد تاکید نمایندگان 
استان بوده و در حال حاضر هم یکی از مطالبات ما از آقای نظری همین است که همانطور که اگر مشکلی 
در مشــهد پیش بیاید، به صورت فوری برای حل آن اقدام می شود، در قبال مشکلات سایر شهرستان های 
استان نیز همینگونه عمل شود چون مردم ساکن شهرستان های استان نیز چنین گلایه ای دارند. لذا ضروری 
است استاندار برای تمام نقاط استان به صورت عادلانه زمان بگذارد.عضو مجمع نمایندگان استان با اشاره به 
اینکه پس از سال ها با انتصاب آقای نظری،یک استاندار بومی در خراسان رضوی منصوب شد، گفت: بنابراین 
انتظار می رود که آقای نظری سرمایه های انسانی خراسانی را که به دلایل مختلف مجبور شده اند در خارج 
از استان مشغول به کار شوند، شناسایی کند و از توان این افراد در داخل استان استفاده مطلوب شود.ارکانی 
خاطرنشان کرد: همچنین از دولت آقای رئیسی که یک دولت انقلابی است، انتظار می رود که به استفاده از 
نیروهای توانمند استانداری و فرمانداری بیش از همیشه توجه شود. با توجه به اینکه آقای نظری از بدنه وزارت 
کشور نبوده، امیدواریم شناسایی کاملی از نیروهای وزارت کشور انجام شود تا بهترین و کارآمدترین افراد برای 
استانداری و فرمانداری های خراسان رضوی انتخاب شوند تا بتوانند اهداف دولت آقای رئیسی را به سرعت در 
استان به اجرا در بیاورند.وی بیان کرد: ما معتقدیم هر چه قدر دولت، استانداران و نمایندگان بر مبنای اصول 
پذیرفته شده مد نظر مقام معظم رهبری و نگاه دقیق ایشان در خصوص عدم دخالت هر فرد در حوزه های غیر 
مرتبط با خودش، رفتار کنند، استان خراسان رضوی روز به روز بیشتر پیشرفت خواهد کرد و به سمتی خواهد 
رفت که شایستگان انقلابی در هر نقطه ای از استان بدرخشند. ضمن اینکه در گام دوم انقلاب انتظار می رود 
که به مدیران جوان انقلابی کارآمد که در این سال ها رشد کرده اند، توجه ویژه شود.نماینده مردم نیشابور در 
مجلس شورای اســلامی اظهار کرد: معمولا یکی از کارهای دشوار، داشتن مسئولیت در دوره انتقال دولت 
است. ویژگی بارز آقای معتمدیان، استاندار سابق خراسان رضوی، حضور مداوم میدانی در اقصی نقاط استان 
بود. برای آقای معتمدیان تفاوتی بین مشهد با سایر شهرستان های استان وجود نداشت و به تمام قسمت های 
استان سر می زد. انتظار داریم آقای نظری هم این حضور میدانی در شهرستان های استان را در دستور کار خود 
داشته باشد. حضور در میدان و مشاهده مشکلات از نزدیک باعث می شود مدیر درک درست تری از مشکلات 
و مسائل داشته باشد. همچنین آقای معتمدیان نسبت به حل مشکلات پیگیری جدی داشت و امیدواریم که 
این رویه در دوران استانداری آقای نظری هم ادامه یابد.ارکانی در خصوص اینکه آیا خراسان رضوی نیاز به 
استاندار ویژه دارد یا خیر، گفت: ما ویژه را صرفا در حد اسم نمی پذیریم. برخی از شهرستان های کشور دارای 
فرمانداری ویژه است اما اختیارات فرمانداری در این شهرستان ها در عمل هیچ تفاوتی با سایر فرمانداری ها 
ندارد. نیازی به بازی با الفاظ نیست و باید تمام اختیاراتی را که وزرا و مسئولان دولتی در سطح ملی دارند، به 
استانداران کشور از جمله استاندار خراسان رضوی به عنوان رئیس جمهور آن استان تفویض شود.وی ادامه داد: 
این رویه در دولت های نهم و دهم به استان ها ابلاغ شده بود و تقریبا اکثر اختیارات وزرا در استان ها در دست 
استانداران بود اما متاسفانه در دولت هاییازدهم و دوازدهم این اختیارات مجددا از استانداران سلب شد و به وزرا 
بازگشت و این باعث تمرکزگرایی شدید در پایتخت شد و فرصت های توسعه را از استان ها گرفت. خواسته ما 
از دولت ســیزدهم این است که تمام اختیارات وزرا در خراسان رضوی به استاندار تفویض شود. این خواسته 
تمام نمایندگان استان خراسان رضوی است و این را به طور جدی دنبال خواهیم کرد تا آقای نظری بتواند در 
دوران مسئولیت خودش با آرامش خاطر بیشتری به حل مشکلات استان بپردازد و ما هم در این راه به وی 

کمک خواهیم کرد. در واقع ما نیاز به 31 استاندار با اختیارات کامل وزرا در آن استان داریم.

چه اتفاقی برای سامانه سوخت گیری پمپ بنزین ها افتاد؟

رفع کامل مشکل تا ظهر امروز
سـرویس سیاسـی/ اختـلال ایجـاد شـده در 
سـامانه سـوخت گیری در پمپ بنزین هـا کـه 
از روزگذشـته موجـب بـروز مشـکلاتی در 
رونـد سـوخت گیری خودروهـا شـده در حال 
برطـرف شـدن اسـت و طبق اعلام شـرکت 
ملـی پخش و پالایـش فراورده هـای نفتی، 
هـر لحظـه تعـداد جایگاه هـای سـوختی که 

فعـال می شـوند افزایـش مییابد.
طبـق گفتـه سـخنگوی شـرکت ملی پخش 
تعـداد  لحظـه  هـر  در  نفتـی  فراورده هـای 
جایگاه هـای فعـال افزایـش مییابـد و افـراد 
بـرای مطلـع شـدن از فعال بـودن جایگاه ها 
 www.niopdc.irسـایت بـه  تواننـد  مـی 

مراجعـه کننـد.
بـه گفتـه سـخنگوی شـرکت ملـی پخـش 
فـراورده های نفتـی، آمـار جایگاه های فعال 
لحظـه بـه لحظـه افزایـش می یابـد. البتـه 
این سوخت رسـانی خارج از شـبکه هوشـمند 
سـوخت اسـت و با نـرخ دوم سوخت رسـانی 

صـورت مـی گیرد.
بـرای  بینی هـا  پیـش  کاهـی در خصـوص 
زمـان فعـال شـدن تمامـی جایگاه هـا، هـم 
گفـت: همـکاران مـا بـا تمام تـوان و تلاش 
مشـغول فعالیـت هسـتند کـه تـا سـاعاتی 
دیگـر ایـن مشـکل برطـرف شـود و تمامی 
جایگاه هـای سراسـر کشـور بتواننـد بـا نرخ 

دوم شـروع بـه فعالیـت کننـد.
وضعیـت  آخریـن  بـه  اشـاره  بـا  وی 
هـا  جـاده  در  سوخت رسـان  جایگاه هـای 
مـا  باشـید همـکاران  نیـز گفـت: مطمئـن 
نفراتـی  نیـز  بیـن شـهر هـا  در جاده هـای 
را اعـزام مـی کننـد تـا در اسـرع وقـت این 
مشـکل برطـرف شـود؛ جایـگاه داران نمـی 
تواننـد سیسـتم را تغییـر دهنـد و حتمـا باید 
تیـم متخصص و فنی حضور داشـته باشـد و 
دسـتگاه ها را به صورت دسـتی فعـال کنند.

رفع کامل مشکل تا ۲۴ ساعت آینده
پخـش  ملـی  شـرکت  مدیرعامـل 
فرآورده هـای نفتـی ایـران گفـت: پیش بینی 
می شـود کـه تا ۲۴ سـاعت آینده مشـکل به 

شـود. برطـرف  کامـل  طـور 
گفت وگویـی  در  کرمینیـز  ویـس  کرامـت 
تلویزیونـی بـا بیـان ایـن کـه حدود سـاعت 
سیسـتم  در  اختلالـی  سه شـنبه  صبـح   11
پخـش  ملـی   شـرکت  هوشـمند  سـامانه 
فرآورده هـای نفتی ایران رخ داد و متاسـفانه 
تمـام  سـوخت  هوشـمند  سـامانه  سیسـتم 

جایگاه هـای عرضـه سـوخت کـه بالـغ بـر 
۴000 بـاب جایـگاه هسـتند، در کل کشـور 
سـامانه  طریـق  از  دیگـر  و  شـد  متوقـف 
هوشـمند نمی توانسـتیم بنزیـن و نفـت گاز  

را بـه خودروهـا ارائـه کنیـم.
او افـزود: بلافاصلـه جلسـه مدیریـت بحران 
برگـزار  پخـش  و  پالایـش  شـرکت  در  را 
کردیـم. تیم هـای فنـی و عملیاتـی در 3۷ 
بـا  و  کردنـد  پیـدا  حضـور  کشـور  منطقـه 
تدویـن دسـتورالعملی قرار شـد دو کار انجام 
بگیرد. سیسـتم سـامانه هوشـمند سوخت را 
از مـدار خـارج و در واقـع سـوخت را بـا نرخ 
دوم و بـدون اسـتفاده از سـامانه هوشـمند 
سـوخت ارائـه کردیم. ایـن دسـتورالعمل به 
مناطـق عملیاتـی ابـلاغ شـد و جایگاه ها در 
سـرویس قـرار گرفتند تـا ما بتوانیـم عرضه 
بنزیـن و گازوئیـل را بدون سیسـتم سـامانه 
هوشـمند سـوخت بـا نـرخ دوم ارائـه دهیم.

وی بـا بیـان ایـن کـه از سـاعت 11:30 که 
ایـن کار آغـاز شـد تاکنـون بالـغ بـر 1۷00 
بـاب جایـگاه در کل کشـور با ایـن روش در 
چرخـه سوخت رسـانی قرار گرفته انـد، گفت: 
ایـن کار را بـا جدیـت ادامـه می دهیـم تـا 
تعـداد این جایگاه ها افزایشـیابد. بـه موازات 
ایـن کار نیـز به دنبـال این بودیـم که نقص 
سـامانه را برطـرف کنیـم. تیم هـای فنـی و 
را  فنـی  پیمانکارهـای مربوطـه بحث هـای 
انجـام دادنـد و در نهایـت در جایـگاه 115 
تهـران واقـع در میـدان فردوسـی متوجـه 
شـدیم کـه می توانیـم سـامانه هوشـمند را 
وارد مـدار کنیـم. دسـتورالعمل های این کار 
تهیـه شـد. البتـه اقدامـات امنیتـی کـه باید 
انجـام می گرفـت تـا مجـددد این اتفـاق رخ 
ندهـد، زمانبر بـود اما در نهایـت این کار نیز 
انجـام شـد و اکنـون تعـدادی از جایگاه هـا 
با روش سـامانه هوشـمند سـوخت نیـز وارد 

شـدند. مدار 
ویـس کریمـی بـا بیـان ایـن کـه امیـدوار 
اسـت بـا ایـن دو روش در کمتریـن زمـان 
ممکـن جایگاه هـای سـوخت مانند گذشـته 
فعـال شـوند، اظهـار کـرد: در مرحلـه اول 
دنبـال ایـن هسـتیم که سیسـتم سـامانه را 
بازگردانیـم و دسـتگاه های ذی ربـط در مورد 
انجـام کارهایـی  حملـه سـایبری در حـال 
هسـتند تـا دلیـل موضـوع مشـخص شـود 
امـا موضوعـی کـه مـا بـه دنبـال آن بودیم 
رفـع نقص سـامانه بـود و در خصوص حمله 

سـایبری دسـتگاه های ذی ربـط اقدامـات را 
خواهنـد  اطلاع رسـانی  و  می دهنـد  انجـام 

. د کر
وی در پاسـخ بـه سـوالی در خصـوص رفـع 
برنامه ریـزی ای  بـا  گفـت:  مشـکل  کامـل 
کـه بیـن مجموعـه و مالـکان جایگاه هـای 
و  اسـت  گرفتـه  صـورت  سـوخت  عرضـه 
همراهـی بسـیاری خوبـی کـه در ایـن بین 
وجـود داشـت و همچنیـن در کنـار همراهی 
هموطنـان اصـلاح کار بـا هماهنگـی کامل 
بازگشـت  سـرعت  اکنـون  و  شـد  شـروع 
روش  دو  طریـق  از  جایگاه هـا  فعالیـت 
افزایشـیافته اسـت و ایـن تـلاش نیـز ادامه 

دارد.
امیـدواری کـرد طـی ۲۴ سـاعت  ابـراز  او 
سـوخت  عرضـه  جایگاه هـای  تمـام  آینـده 
از طریـق سـامانه بـه چرخـه سوخت رسـانی 

بازگردنـد.
بـه هیـچ عنـوان بحث گـران کـردن بنزین 
مطرح نیسـت/مردم اگـر نیـازی ندارند فعلا 

بـه جایگاه هـا نروند
به هیچ عنوان بحث گران کردن بنزین 

مطرح نیست
مجلـس  انـرژی  کمیسـیون  سـخنگوی 
شـورای اسـلامی در همیـن رابطـه، تاکیـد 
کـرد: کمیسـیون انرژی در اسـرع وقت ابعاد 
اختـلال پیـش آمـده در سـامانه هوشـمند 
سـوخت را بررسـی خواهـد کـرد امـا اکنون 
امکان سـوخت گیـری در جایگاه هـا با نرخ 

3 هـزار تومـان وجـود دارد.
مصطفـی نخعـی با اشـاره به مشـکل ایجاد 
سـوخت  هـای  کارت  از  اسـتفاده  در  شـده 
بیـان کـرد: متاسـفانه اختلالـی در سـامانه 
کـه  آمـده  وجـود  بـه  سـوخت  هوشـمند 
مسـئولان در شـرکت ملی پخش و فرآورده 
هـای نفتی در حـال پیگیری آن هسـتند اما 
بـا دسـتور وزیر نفـت امکان سـوخت گیری 
در جایـگاه هـا با نـرخ 3 هزار تومـان و نفت 
و گاز بـا نـرخ ۶00 تومـان فراهـم اسـت و 
در  پشـتیبان سـامانه هوشـمند  تیـم هـای 
اسـتان هـا نسـبت بـه راه انـدازی سـامانه 

اقـدام کـرده اند.
مجلـس  انـرژی  کمیسـیون  سـخنگوی 
شـورای اسـلامی در ادامـه، تصریـح کـرد: 
کـردن  گـران  بحـث  عنـوان  هیـچ  بـه 
حامـل هـای انـرژی شـامل بنزیـن و نفـت 
و گاز مطـرح نیسـت. مسـائلی کـه در ایـن 

خصـوص مطـرح مـی شـود فقـط شـایعه 
اسـت لـذا خواهشـمندم مـردم عزیز بـه این 

شـایعه هـا توجهـی نکننـد.
وی در ادامـه تاکیـد کرد: کمیسـیون انرژی 
در اولیـن فرصـت بـرای رسـیدگی بـه ابعاد 
موضـوع و علـل بـه وجـود آمـدن مشـکل 
ورود خواهـد کرد. جای هیچ نگرانی نیسـت 
و از مـردم خواهشـمندم اگـر نیـازی ندارنـد 
مراجعـه  هـای سـوخت  جایـگاه  بـه  فعـلا 
نکننـد. بـه زودی مشـکل حـل خواهد شـد.

ذخایر سوخت کشور به اندازه کافی است
معـاون وزیـر نفت و مدیرعامل شـرکت ملی 
پالایـش و پخـش فرآورده هـای نفتـی نیز با 
اشـاره بـه اینکه از نظـر جابه جایـی و انتقال 
سـوخت هیـچ مشـکلی وجـود نـدارد، گفت: 
ذخایر سـوخت کشـور بـه اندازه کافی اسـت 
و در برخـی مواقـع حتـی زمینـه صـادرات 

سـوخت نیز مهیا اسـت.
اظهـار  سـالاری«  »جلیـل  نیـوز:  نورنیـوز 
داشـت: موضـوع خـارج شـدن جایگاه هـای 
بـه  مربـوط  عرضـه،  مـدار  از  سـوخت 
قطـع  و  جایگاه هـا  داخـل  کامپیوترهـای 
ارتبـاط آنهـا بـا ترمینال هـای موجود اسـت.

وی توضیـح داد:  هـر فـردی که بـه جایگاه 
سـوخت مراجعـه می کند از طریـق ترمینالی 
وارد  آن  در  را  خـود  سـوخت  کارت  کـه 
می کنـد بـا یـک مـودم بـه مرکـز ارتبـاط 
داده متصـل می شـود که اکنون مشـکلی در 

همیـن زمینـه بـه وجـود آمده اسـت.
سـالاری افـزود: بـرای راه انـدازی مجدد آن 
جایـگاه  داخـل  کامپیوتـری  سیسـتم  بایـد 
را بـه صـورت آفلایـن بـا نصـب نـرم افزار 
راه انـدازی می کردیـم و این مسـاله در یکی 
از جایگاه هـا تسـت و ارتبـاط بیـن ترمینـال 
و نـرم افـزار کامپیوتـر داخل جایـگاه برقرار 

. شد
وی بیـان داشـت: اکنـون ارتبـاط از طریـق 
مـودم با مرکز داده در حال تسـت اسـت که 

اگـر انجـام شـود مشـکل حل خواهد شـد.
معـاون وزیـر نفت ادامـه داد: اقـدام دیگری 
کـه بـه مـوازات آن انجـام شـد، تیـم فنی و 
پشـتیبانی شـرکت ملـی پالایـش و پخـش 
داخـل  در  حضـور  بـا  نفتـی  فرآورده هـای 
جایگاه هـا مسـیر انتقـال را آفلایـن کردنـد 
تـا امکان سـوختگیری بـرای هموطنـان به 
صـورت دسـتی فراهـم شـود و مشـکلی در 

ایـن زمینـه وجود نـدارد.

تهـران 15 جایـگاه  در  اکنـون  وی گفـت: 
سـوخت وارد مدار شـده و فعال شـده اسـت 
و در سـایر اسـتان ها از پنـج تـا 1۴ جایـگاه 
بـه مـدار  بـه تدریـج در حـال وارد شـدن 

فعالیـت اسـت.
مدیرعامـل شـرکت ملـی پالایـش و پخش 
موضـوع  تصریح کـرد:  نفتـی  فرآورده هـای 
سـوخت  جایگاه هـای  بـه  سـایبری  حملـه 
هنوز بررسـی نشـده و بررسـی های دقیق تر 
نشـان خواهـد داد مشـکل نرم افـزاری بوده 

یـا حملـه سـایبری انجام شـده اسـت.
وی خاطرنشـان کـرد: در یکـی از جایـگاه 
هـا بـا انجـام اقدامـات نـرم افـزاری شـاهد 
برقـراری ارتبـاط و فعـال شـدن آن جایـگاه 
بودیـم، بـه عبارتی اکنون دو گام از سـه گام 
لازم انجام شـده و گام سـوم در حال تسـت 
شـدن اسـت کـه در صـورت موفقیـت مـی 
تـوان همـه جایگاه هـا را مجدد فعـال کرد.
انجـام  اقدامـات  بـا  تاکیـد کـرد:  سـالاری 
شـده تـا چند سـاعت دیگـر مشـکل عرضه 
سـوخت در جایـگاه هـا حل و فصـل خواهد 

. شد
و  جابه جایـی  نظـر  از  داشـت:  بیـان  وی 
انتقـال سـوخت هیـچ مشـکلی وجـود ندارد 
و فقـط اکنـون ارتبـاط موقتـا بـه صـورت 
دسـتی خواهـد بـود و بـر این اسـاس نیاز به 
کارت سـوخت و ارتبـاط با سیسـتم سـامانه 

بود. نخواهـد 
معاون وزیـر نفت همچنین خاطرنشـان کرد: 
ذخایر سـوخت کشـور بـه اندازه کافی اسـت 
و در برخـی مواقـع حتـی زمینـه صـادرات 

سـوخت نیز مهیا اسـت.
عامـل  خبـری  در  نورنیـوز  خبـری  پایـگاه 
ایـن اتفـاق را حملـه سـایبری اعـلام کـرد 
و نوشـت: اختـلال ایجـاد شـده در سـامانه 
از  کـه  بنزین هـا  پمـپ  در  سـوخت گیری 
سـاعاتی قبـل موجب بـروز مشـکل در روند 
از  ناشـی  شـده  خودروهـا  سـوخت گیری 

حملـه سـایبری بـوده اسـت.
مشـکل  رفـع  حـال  در  فنـی  کارشناسـان 
رونـد  زودی  بـه  و  هسـتند  شـده  ایجـاد 
سـوخت گیری در پمـپ بنزین هـا بـه حالـت 

گشـت. برخواهـد  عـادی 
جزییـات این حمله سـایبری و منشـاء آن در 
دسـت بررسـی اسـت و اطلاعـات تکمیلـی 
پـس از جمع بنـدی نهایـی منتشـر خواهـد 

. شد

ولایت

تهران و باکو؛ پایانیک سوء تفاهم
موضوع »لزوم توجه کشورهای همسایه به حساسیت های 
راهبردییکدیگــر« و »تاثیر نپذیرفتن روابــط دوجانبه از 
طرف های ثالث« جــزو مهمترین اصول پذیرفته شــده 
در عرف دیپلماتیک اســت که برای تثبیت ثبات و بقای 

مناسبات دوستانه گریزی از آن نیست.
نورنیوز نوشــت: جمهوری اسلامی ایران همواره بر اصل 
حســن همجــواری و احترام به حاکمیت همســایگانش 
تاکید داشــته و در این چارچوب نیز برای توسعه مناسبات 

همه جانبه از هیچ اقدامی فروگذار نکرده است. 
نمود این رفتار را در اقدامات سازنده ایران در قبال جنگ 
اخیر میان ارمنستان و آذربایجان در مناطق اشغالی قره باغ 
می توان مشــاهده کرد که در کنار تلاش های دیپلماتیک 
برای حل مسالمت آمیز مناقشات مذکور بر لزوم بازگشت 

اراضی اشغالی به آذربایجان تاکید نمود. 
ایــن رویکرد کــه جوهره آن مســالمت جویی و تاکید بر 
مشترکات است در حالی از سوی کشورمان دنبال می شود 
که در برخی مقاطع به دلیل ســوء تفاهمات ایجاد شده در 
اثر شیطنت بدخواهان و مخالفان ایجاد ثبات در منطقه با 
پاســخ هایی نه چندان شایسته از سوی همسایگان مواجه 

می شود.
آذربایجان  اخیر مقامــات جمهوری  رفتارهای هفته های 
در قبال ایران که بــا ادبیاتی غیر اصولی و اتهام زنی های 

غیر منطقی همراه بوده نمونه ای از این رفتارهاســت که 
متاســفانه مورد سوء استفاده بحران ســازان در منطقه و 

ناراضیان روابط مسالمت آمیز همسایگان قرار گرفت.  
آنچه در این میان قابل توجه اســت اینکه؛ تهران و باکو 
به دلایــل متعدد از جمله قرابت هــای فرهنگی، دینی و 
تعاملات سیاســی و اقتصادی که از گذشــته تا به امروز 
داشــته اند، نیازمنــد تلاش های مجدانه برای رفع ســوء 
تفاهمــات و بازگشــت بــه نقطه مطلوب برای توســعه 

مناسبات هستند. 
در این میان هوشمندی دو طرف و گام های قابل توجهی 
که مشترکا برای کاهش این تنش ها برداشته شد، شرایط 
مناســب برای بازگشت آرامش به روابط گرم و دیرینه دو 

کشور را فراهم کرد.
ابلاغیه ســازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای ایران که 
برای دومین بار طییک ماه اخیر با محتوای مشــابه صادر 
شــد و در آن به لزوم توجه دقیق شرکت های حمل ونقل 
نســبت به تغییر مرزهــای جمهوری هــای آذربایجان و 
ارمنســتان بعــد از جنگ اخیر و ضــرورت رعایت دقیق 
قوانین و حساسیت کشورها در شرایط جدید تاکید شد در 
کنار اقدام ســریع دولت آذربایجان در خصوص آزادی دو 
راننده ایرانی بی گناه و بی اطلاع از شرایط منطقه، گام های 
مهمی بود که در جهت بهبود شرایط و رفع سوء تفاهمات 

برداشته شد.
در همین حال گفتگوی تلفنی »حســین امیرعبداللهیان« 
وزیر خارجه کشورمان با »جیحون بایرامف« وزیر خارجه 
جمهوری آذربایجــان و تاکید طرفین بر عبور از وضعیت 
موجــود به عنوان اقدامی مکمل در ســرعت گرفتن رفع 

دلخوری های هفته های اخیر بسیار تعیین کننده بود.
وزیر خارجه ایران پــس از گفتگوی تلفنی با وزیر خارجه 
آذربایجــان در صفحه شــخصی خود توضیــح داد: »با 
همــکارم آقای جیحون بایرامف در مورد نقشــه راه رو به 
جلوی مناسبات همه جانبه، گفت وگویی صریح، صمیمی و 
سازنده داشتیم. روابط دو دولت و دو ملت در سایه احترام 

متقابل توسعه می یابد.«
مجموع این رفتارها بیانگر اراده دو کشــور برای خروج از 
مسیر سوء تفاهمات و رسیدن به نقطه مشترک و مطلوب 

برای توسعه مناسبات است. 
آنچــه در تحقق ایــن رویکرد تعاملی مهم اســت، اراده 
برگــزاری نشســت ها و دیدارهای دو جانبــه و فراگیر و 
عبــور از فضای انتقــادی و اعتراضی و موضع گیری های 
غیر منطقی رسانه ای است که جز خشنودی تفرقه افکنان 

حاصلی به همراه نخواهد داشت. 
بر این اســاس؛ قطعا شفافیت جمهوری آذربایجان درباره 
مباحث مطرح در مورد حضور و فعالیت رژیم صهیونیستی 

و آمریکا در این کشــور علیــه امنیت ملی ایران و منطقه 
مسئله ای مهم در بهبود مناسبات دو کشور خواهد بود. 

به بیان دقیق تر؛ موضوع »لزوم توجه کشورهای همسایه 
به حساســیت های راهبردییکدیگــر« و »تاثیر نپذیرفتن 
روابــط دوجانبه از طرف های ثالث« جزو مهمترین اصول 
پذیرفته شــده در عرف دیپلماتیک است که برای تثبیت 

ثبات و بقای مناسبات دوستانه گریزی از آن نیست.
بر این اســاس؛ تنظیم روابط خارجی باید به گونه ای باشد 
که پای کشورهای فرامنطقه ای با امیال سوء و ضد امنیتی 
به منطقه باز نشــود، چرا که تجربه نشان داده در غیر این 
صورت نه تنها آرامش و ثبات حاصل نخواهد شــد، بلکه 

همسایگان دچار اختلافات فرسایشی خواهند شد.
نکته حائز اهمیت در این خصوص آن است که کشورهای 
همسایه در سایه روابط مناســب و بدون تنش می توانند 
نقش مکمــل در حوزه های اقتصــادی، دفاعی و امنیتی 
نســبت به یکدیگر ایفا کنند و لذا منطق سیاســت ورزی 

حکم می کند که از این ظرفیت استفاده شود.  
حقیقت امر آن اســت که اختلافات و چالش های موجود 
میان همســایگان تنها در چارچوب مذاکرات و تعاملات 
طرفین و بــدون اثرپذیری از بیگانگان قابل رفع اســت 
و می توانــد ضمن تامین منافع همســایگان خنثی کننده 

توطئه ها و طرح های دشمنان باشد.

ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک تربت حیدریه
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی

نظر به دســتور مواد 1و3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای   
فاقد ســند رسمی مصوب 1390/09/۲0 و برابر رأی شماره 1۴00۶030۶00۶00311۴ هیات اول 
موضوع ماده یک قانون مذکور مســتقر در واحد ثبتی حوزه تربــت حیدریه تصرفات مالکانه و بلا 
معارض متقاضی خانم الینا جهانیبه ولایت پدرش کاظم جهانی فرزند کاظم  بشــماره شناســنامه 
0۶31۷۲۴911 صادره از تربت حیدریه نســبت به ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 1۶۲/۶9 
متر مربع)یکصد و شــصت و دو و شــصت و چهار صدم متر مربع(قسمتی از پلاک 398 فرعی از 
اراضی دیزقند پلاک۲31 اصلی دهستان اربعه واقع در خراسان رضوی بخش یک حوزه ثبت ملک 
تربت حیدریه خریداری از مالک رســمی امین موســوی محرز گردیده است. لذا به موجب ماده 3 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی و ماده 13 آئین نامه 
مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشــار در شهرها 
منتشر تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار 
اولین آگهی تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تســلیم و رســید اخذ نمایند. 
معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی 
محل نماید و گواهی تقدیم دادخواســت و اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات 
ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه اســت و در صورتی کــه اعتراض در مهلت قانونی واصل 
نگردد یا معترض،گواهی تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت 

به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴00/0۷/19   تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴00/08/05

محمد کاظم یاقرزاده رئیس ثبت اسناد و املاک   
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لزوم راه اندازی واحدهای مرغداری جدید در 
خراسان شمالی

معاون اقتصادی استاندار خراسان شــمالی با تاکیر بر لزوم رفع موانع پیش روی واحدهای 
مرغداری، گفت: باید با راه اندازی واحدهای جدید، کمبود تولید گوشــت مرغ در استان به 

طور کامل مرتفع شود.
بــه گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از مهر، محمود قنبری صبح روز گذشــته در 
کارگروه تســهیل و رفع موانع تولید خراسان شمالی که در سالن جلسات استانداری برگزار 
شــد، با تاکید بر لزوم پرورش بیشتر مرغ در استان، اظهار کرد: باید با رفع موانع پیش روی 

واحدهای مرغداری در استان، مشکلات مرغداران به حداقل برسد.
معاون اقتصادی اســتاندار خراسان شــمالی بیان کرد: برای افزایش تولید مرغداری ها در 

استان افزایش یابد.
وی افزود: دستگاه های اجرایی متولی استان نیز باید درصدد حل مشکلات سرمایه گذاران 
حوزه مرغداری باشــند تا با راه اندازی واحدهای جدید، کمبود تولید گوشت مرغ در استان 

به طور کامل مرتفع شود.
قنبری در بخش دیگری گفت: سال گذشته 9۲5 تن موز توسط تعاونی های مرزنشینان وارد 
اســتان شــد که با توجه به افزایش قیمت، امکان فروش آن در استان میسر نشد؛ بنابراین 

تاکید استان واردات کالا متناسب با نیاز استان است.
معاون اقتصادی اســتاندار خراسان شــمالی بیان کرد: تعاونی های مرزنشینان باید قبل از 
واردات هر کالایی مجوز لازم را از اســتان اخذ کنند تا در بحث فروش و صادرات آن دچار 

مشکل نشوند.
وی در انتها گفت: راه اندازی تعاونی های مرزنشینان با هدف کمک به معیشت آنان و مردم 

استان بوده و سیاست دولت واردات کالاهای اساسی است.

ترخیص 40 درصد سرم های دپو شده 
معاون فنی گمرک گفت: 1300 تن ســرم انسانی در گمرک شهریار و تهران دپو شده بود 
که طی ســه روز اخیر ۴0 درصد آن ترخیص و مابقی هم درصورت صدور مجوز از گمرک 

خارج خواهد شد.
به گزارش روزنامه »صبــح امروز« و به نقل از صدا و ســیما، مهرداد جمال ارونقی اظهار 
داشت: مجموع کالاهای دپو شده در گمرکات بالغ بر ۶.۶ میلیون تن است که از این میزان 

3.۷ میلیون تن کالای اساسی و 3.5 میلیون تن هم کالای غیر اساسی است.
وی گفت: از روز گذشــته پذیرش پرداخت مالیات بر ارزش افــزوده واحدهای تولیدی به 

صورت ضمانت نامه بانکی امکان پذیر شده است.

اعتراض به عدم حمایت از اصناف 
رئیس اتاق اصناف ایران گفت: مصوبات ســتاد ملی مقابله با کرونا در خصوص حمایت از 

اصناف آسیب دیده محدود بود اما همان هم تماماً اجرایی نشد.
بــه گزارش روزنامه »صبح امــروز« و به نقل از اتــاق اصناف ایران، ســعید ممبینی در 
نشست هیأت رئیسه اتاق اصناف ایران با گلایه از اجرایی نشدن مصوبات ستاد ملی مقابله 
با کرونا در حمایت از اصناف گفت: مصوبات ستاد ملی مقابله با کرونا در خصوص حمایت 
از اصناف آســیب دیده محدود بود اما همان هم تماماً اجرایی نشد. لذا از قرارگاه عملیاتی 

مقابله با کرونا می خواهیم که با دستگاه های ناقض این مصوبات برخورد کنند.
رئیس اتاق اصناف ایران بیان کرد: با وجود خسارت بسیار زیادی که اصناف در دوره شیوع 
کرونا متحمل شــدند اما حمایت مؤثری از این قشر نشد. البته استمهال هایی در نظر گرفته 
شد اما این ها باری از دوش اصناف بر نداشت. بنابراین تکرار استهمال ها، توصیه نمی شود. 
دولت باید به جبران نقدینگی اصناف کمک کند تا این مشــاغل حفظ شوند و بازار بیش از 
این آســیب نبیند. در این باره کمک های دولتی بیشتر متوجه صنایع تولیدی است در حالی 

که تولید بدون توزیع معنایی ندارد.
وی ادامه داد: ارائه تســهیلات با ســود 1۲ درصد نیز از مصوبات ســتاد بود که قرار بود با 
پروانه کســب یا با سفته ارائه شود اما بانک ها همکاری نکردند. تأمین اجتماعی نیز نه تنها 
کمــک نکرد بلکه واحدهــای صنفی را بابت تأخیر در پرداخت حــق بیمه جریمه می کند. 
همچنین، اکثر شــهرداری های کشور با مجوز شورای شــهر، عوارض را بعضاً تا چند برابر 

افزایش داده اند.
ممبینی تصریــح کرد: البته برخــی از واحدهای صنفی مثل فروشــگاه های زنجیره ای و 
ســوپرمارکت ها ممکن است در دوره کرونا افزایش فروش را هم تجربه کرده باشند اما آن 

دسته از مشاغل آسیب دیده از کرونا انتظار حمایت هایی فوری و متناسب دارند.
رئیس اتاق اصناف ایران در گزارشــی از میزان چک های برگشــتی گفت: در حالی که بر 
اساس گزارش های بانک مرکزی، میزان چک های برگشتی در طی سال های گذشته حدود 
8 تا 1۲ درصد بوده، این میزان در فروردین و اردیبهشــت 99 به حدود ۲0 درصد رســید و 
عملًا 1۶ هزار میلیارد تومان چک اصناف برگشــت خورد. در آذر 99 با موج ســوم کرونا و 
تعطیلی ها ۲۲ هزار میلیارد تومان چک اصناف برگشــت خــورد. در آن دوره دو مصوبه از 
ستاد کرونا داشتیم که حداقل در زمان تعطیلی اصناف، چک ها را برگشت نزنند اما بانک ها 
بی توجه به این مصوبات اقدام کردند. در اسفند 99 نیز، 3۲ هزار میلیارد تومان چک اصناف 
برگشــت خورد. برگشت این میزان چک در اسفند ماه، یعنی ماه رونق بازار معنای سنگینی 
دارد. در آخرین آمار بانک مرکزی که شــهریور 1۴00 منتشر شد می بینیم که از ۲50 هزار 
میلیارد تومان ارزش مجموع چک هایی که صادر شــد، 30 هزار میلیارد تومان )1۲ درصد( 

چک ها برگشت خورد.
وی ادامه داد: بر اســاس گزارش رسمی معاونت اقتصادی ریاست جمهوری بر مبنای آمار 
شــاپرک، از اول اســفند 98 تا پایان آبان 99، مردم ۲50 هزار میلیــارد تومان کمتر خرید 
کرده انــد و کاهش تقاضای متعــارف خرید نیز به طور گســترده موجب کاهش فروش و 
عدم توانایی صنوف برای پاس کردن چکهای مربوط به کالاهای ســفارش داده شــده به 

واحدهای تولیدی گردید
ممبینی گفت: دو هفته قبل وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در گزارشــی از تعطیل شدن 
38۴ هزار بنگاه که عمدتاً اصناف هســتند، خبر داد. همچنین در فروردین و اردیبهشت 99 
به واسطه بروز کرونا و عدم فروش توسط صنوف و آینده مبهم اقتصادی ناشی از ویروس 
منحوس کرونا بیش از یک میلیون شــاغل در اصناف تعدیل شدند و جز بیکاران در وزارت 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی ثبت شــدند. بنابراین با خسارت های گسترده ای مواجه هستیم 
و در مقابل با وعده هایی رو برو می شــویم که به نداشــتن منابع مالی و زیرساخت ها ختم 
می شود. به نظر می رسد مسئولان کشور، عمق خسارت ناشی از کرونا به اصناف را متوجه 

نیستند

تولید مرغ در تابستان کاهش داشت
آمار منتشر شده توسط مرکز آمار ایران نشان می دهد که تولید مرغ در تابستان امسال ۲.۲ 

درصد در مقایسه با تابستان سال گذشته کاهش یافته است.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از خبرگزاری تســنیم وزن گوشــت انواع طیور 
کشتار شده در کشتارگاه های رسمی کشور در تابستان 1۴00 جمعاً 510.۷ هزار تن گزارش 

شده است.
نتایج این آمارگیری نشان می دهد که ماکیان )مرغ و خروس( با 50۲ هزار تن، 98.3 درصد 
از کل وزن گوشت طیور عرضه شده را به خود اختصاص داده است. گوشت سایر انواع طیور 
که عمدتاً شامل بوقلمون، بلدرچین، شترمرغ و کبک می باشد با 8.۷ هزار تن، 1.۷ درصد از 

کل وزن گوشت طیور عرضه شده را به خود اختصاص داده  است.
همچنین نتایــج حاصل از این طرح آمارگیری نشــان می دهد که مقدار عرضه گوشــت 
طیور در کشتارگاه های رســمی کشور در فصل تابستان 1۴00 نسبت به فصل بهار 1۴00 

حدود ۲.۲ درصد کاهش داشته است.

خبر

برندهای خارجی زیرتیغ ستاد مبارزه با قاچاق کالا؛

پوشاک و دخانیات قاچاق باید امحا شود!
معضل قاچاق کالا در کشــور ما، علاوه بر 
اثرات ســو اقتصادی، به عنوان یک چالش 
اجتماعــی نیز بســیار حائز اهمیت اســت. 
بنابراین برای جلوگیری از آسیب های جدی 
به بدنه اقتصاد کشور و همچنین جلوگیری 
از خدشه دار شــدن اهداف حمایتی دولت، 
مقابله با قاچاق بسیار حائز اهمیت است. در 
ایــن خصوص روز گذشــته معاون حقوقی 
ســتاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز با تأکید بر 
مقابله با برندهای محرز قاچاق پوشــاک و 
کالای دخانی و اعلام شناســایی 1۲0 برند 
پوشاک قاچاق، از کشــف 1۲3 میلیون نخ 

سیگار قاچاق خبر داد.
امــروز،  صبــح  روزنامــه  گــزارش  بــه 
حقوقی  معاون  مصطفی پورکاظم شایسته، 
و امور مقابله ســتاد مبارزه با قاچاق کالا و 
ارز در گفتگو با مهر پیرامون طرح جدید این 
ستاد در خصوص قاچاق پوشاک اظهار کرد: 
ســتاد مبارزه با قاچــاق در ادامه طرح های 
سال 9۷ و 98، یک طرح مقابله با برندهای 
مورد پوشــاک قاچــاق را از مهر ماه 1۴00 
در سطح کشور از جمله تهران شروع کرده 

است.
وی در مــورد جزئیات طــرح توضیح داد: 

1۲0 برنــد خارجی شناســایی و از ســوی 
وزارت صمت به ســتاد ابلاغ شده که این 
برندها نه مجــوز فعالیت دارند و نه کالایی 
که در مغازه ها و ویترین های مراکز تجاری 
بزرگ به نمایش می گذارند، شناســه کالا 
و کــد رهگیری دارد کــه بتواند به صورت 
قانونــی وارد شــود. لذا این طــرح از اول 
مهرماه به طــور جدی شــروع و تا کنون 
حــدود ۴ میلیارد تومان کالاهای موجود در 
همینطور  است.  جمع آوری شــده  مغازه ها 
عناوین این برندها نیز در حال اصلاح است. 
به این صورت که یا خودشــان باید برند را 
تغییر بدهند یا ستاد آن را پاکسازی کرده و 
در عوض از برندهای ایرانی و دارای مجوز 

استفاده می شود.
ضبط ۴ میلیارد تومان پوشاک قاچاق

رئیس قرارگاه مقابله با قاچاق کالا در سطح 
عرضه درباره وضعیت این ۴ میلیارد تومان 
کالای ضبط شده نیز اعلام کرد: این کالاها 
جز قاچاق محرز اســت که بر اساس ابلاغ 
ســتاد مرکزی، به ســازمان اموال تملیکی 
فرســتاده می شود. از آن جایی که کالاهای 
مذکور نــه مجوز صادرات مجــدد دارند و 
نه مجوز فــروش در داخل، لــذا باید همه 

آن ها امحاء شوند.
وی با اشــاره به اینکــه از ابتدای طرح یاد 
شــده بیش از 3۷ میلیارد تومان از پوشاک 
قاچاق جمع آوری شده، در خصوص تعیین 
تکلیف این کالاهــا اضافه کرد: امحاء این 
محصــولات بــا نظــارت خود ســتاد در 
کمیته هایی به عنوان کمیته رســوب کالا 
صورت جلســه شده و دســتور امحاء برای 
آن ها صادر شده است.رئیس قرارگاه مقابله 
با قاچاق کالا در ســطح عرضــه ادامه داد: 
در حــال حاضر 1۲0 برنــد داریم که هیچ 
گونه مجوزی، نــه برای فعالیت در داخل و 
نــه برای فروش کالا بــا آن برند دارند که 
همه اینها همه پاکسازی خواهند شد. برای 
نمونه اکنون در پاساژهای شمال تهران در 
حال جمع آوری و پاکســازی هستند. البته 
برنامه ریزی ها به گونه ای است که هر روز 
ایــن فرایند انجام بگیرد. 8 کلان شــهر از 
جمله کرج، شیراز، مشهد، تبریز و ارومیه را 
نیز در اولویت قرار دارند.؛ چرا که بیشــتری 
پوشــاک در همین کلان شــهرها فروخته 
می شود.وی افزود: از طرف دیگر ۴ یا 5 برند 
هستند که از گذشــته مجوز دارند اما الان 
باید فعالیت و کالایی که با مجوز وارد کردند 

تمام شده باشد؛ مانند کوتون و جین وست. 
این موارد قرار اســت که مشکل خود را با 
وزارت صمت حل کنند. بدین صورت که یا 
مشکل آن ها حل خواهد شد و یا باید تابلو و 
نشــان خود را جمع کنند. توقع ما این است 
کــه اگر کالای ایرانی می فروشــند، باید با 
همین عنوان نیز تابلو بزنند. اگر این واحدها 
بتوانند این کار را انجــام دهند، که موجب 
اشتغال شده و اســتقبال خواهیم کرد. و در 
غیر این صــورت در مرحله بعدی این طرح 
که آبان ماه اجرا خواهد شد، حتماً این چهار 

برند نیز جمع آوری خواهند شد.
پورکاظم شایســته دستگاه متولی این طرح 
را بخش بازرســی وزارت صمت و سازمان 
حمایت دانســت. همچنین از ناجا به عنوان 
نیــروی پلیس همراه کننــده و خود صنف 
پوشــاک به عنــوان حامی ایــن طرح نام 
برد. به گفتــه وی، اموال تملیکی نیز برای 
صورت جلسه کالاهای جمع آوری شده، از 

نهادهای مؤثر در این طرح است.
کشف 1۲۳ میلیون نخ سیگار قاچاق در 

شش ماهه اول امسال
معاون حقوقی ســتاد مبارزه با قاچاق کالا 
و ارز، طــرح مقابله با مــواد دخانی را طرح 

مهم دیگر این ســازمان خواند و گفت: این 
طرح نیــز همزمان در حال اجرایی شــدن 
است اما چون مطالبه مانند پوشاک در این 
حوزه وجود نــدارد، در خصوص عملکرد ما 
و سرنوشــت کالاهای دخانی ضبط شــده 
مانند ســیگارهای خارجی، پرسش صورت 
نمی گیــرد. عملکــرد ما در ۶ ماهه ســال 
1۴00، نشان می دهد که حدود 1۲3 میلیون 
نخ ســیگار و 1۷ هزار کیلــو انواع توتون و 
تنباکو جمع آوری شــده است. در مجموع 
ارزش کل عملکــرد این طــرح ۷5 میلیارد 
تومان اســت که این کالاها نیز در سازمان 
تملیکی انبار شده اند.وی در پایان بیان کرد: 
ما دو کالا را اصرار داریم که فروخته نشود؛ 
یکی پوشاک است. چرا که بازار داخلی هیچ 
نیــازی به آن ندارد و دیگــری هم کالای 
دخانــی؛ به ایــن جهت کــه کارخانه های 
داخلی ما بــا همان برنــد خارجی در حال 
تولید هســتند. از جهت بهداشتی نیز، تولید 
داخلی به نفع مردم است بنابراین دو کالای 
یادشــده به اصرار ســتاد باید امحاء شوند. 
در حال حاضر مجوز امحاء آنها از ســازمان 
بهداشت و درمان و همچنین محیط زیست 

گرفته شده است.

جزئیات ترخیص ۱۱۵ هزار تن برنج

بلاتکلیفی ارزی صنعت روغن نباتی

معاون فنی گمرک ایــران از آخرین وضعیت 
تعیین تکلیف و ترخیص 115 هزار تن برنج در 
زمان ممنوعیت فصلی و احتمال ترخیص 85 

هزار تن آن در آینده نزدیک خبر داد.
بــه گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از 
ایسنا، ممنوعیت فصلی واردات برنج از ابتدای 
مرداد آغاز و تا پایان آبان ماه ادامه دارد. اما در 
این مدت حواشــی مربوط به تعیین تکلیف و 
ترخیص برنج هایی که در آســتانه ممنوعیت و 
یا بعد از آن به گمرک و بنادر رسیده بودند، کم 
نبود و رایزنی ها و پیشنهادات متفاوتی در این 
رابطه جهت تامین نیاز بــازار و تعدیل قیمت 

مطرح شد.
اخیرا به نقل از معاون وزارت صمت اعلام شد 
کــه ممنوعیت فصلی واردات برنج از اول آبان 
ماه لغو شده و ممنوعیت ثبت سفارش این کالا 
برداشته شده است که در این حالت ممنوعیت 

یک ماه زودتر پایان یافته است.

این در حالی اســت که جریان لغو ممنوعیت و 
تکلیف برنج های دپو در بنــادر از معاون فنی 
گمرک ایران مورد پرسش قرار گرفت و وی در 
این باره به ایسنا اعلام کرد که در جلسه های 
اخیر مصوبــه و یا بخشــنامه ای در مورد لغو 
ممنوعیت فصلی واردات برنج صادر نشــده و 
متعاقب آن ابلاغیه ای به گمرک اعلام نشــده 
اســت، بر این اســاس ممنوعیت فصلی فعلًا 

پابرجا است.
ارونقی در ادامه بــه آخرین وضعیت ترخیص 
برنج  اشاره کرد و توضیح داد که حدود 15 هزار 
تن قبل از ممنوعیت به آبهای ایران رسیده بود 
ولی تاریخ قبض انبار آن بعد از ممنوعیت صادر 
شده بود، بر این اساس با توجه به شروط تعیین 
شده برای ترخیص برنج در زمان ممنوعیت که 
به تاریخ ورود تــا 31 تیرماه تاکید دارد امکان 
ترخیص نداشت، ولی به هر صورت با توجه به 
اینکه قبل از ممنوعیت به آبهای ایران رسیده 

بود، طی مصوبه ستاد تنظیم بازار وزارت صمت 
چندی پیش ترخیص شد.

وی در ادامه با اشاره به 15 هزار تن برنجی که 

از قبــل در گمرک مانده بود گفت: این برنج ها 
باقی مانده ی ترخیص های 90 درصدی گذشته 
اســت که 10 درصدهای باقی مانــده باید با 

صدور کد رهگیری بانک و تامین ارز ترخیص 
شود، بر این اســاس طی مکاتبه اخیر گمرک 
با وزارت جهاد کشــاورزی مقرر شــد تکلیف 
ایــن برنج ها نیز مشــخص و بعد از صدور کد 

رهگیری بانک ترخیص شود.
این مقام مســئول در گمرک ایران از وضعیت 
85 هزار تن برنج دیگر کــه بعد از ممنوعیت 
فصلی وارد شــده  و در بندر شــهید رجایی و 
چابهار دپو شــده اند نیز خبر داد و یادآور شــد 
که با توجه به اهمیت تامین برنج در بازار، طی 
مذاکــرات صورت گرفته احتمالا به زودی این 
85 هزار تن نیــز ترخیص و روانه بازار خواهد 

شد.
در این رابطه باید یادآور شــد که در نیمه اول 
امســال واردات برنج حــدود ۷1۴ هزار تن به 
ارزش ۶08.1 میلیون دلار بوده اســت که در 
مقایسه با مدت مشابه سال قبل از لحاظ وزنی 

33 درصد و ارزش ۲۴ درصد افزایش دارد.

دبیــر انجمــن صنایــع روغــن نباتــی گفــت: بلاتکلیفــی 
دولــت در خصــوص نــرخ ارز و نحــوه تخصیــص آن در 
شــش ماهــه دوم بــرای صنعــت روغــن نباتــی مشــکل 

ســاز مــی شــود.
ــل از  ــه نق ــروز« و ب ــح ام ــه »صب ــزارش روزنام ــه گ ب
ــه از  ــان اینک ــا بی ــک ب ــنگ بیرش ــنا، امیر هوش ایس
ــزار  ــش از ۲۶0 ه ــون بی ــاری تاکن ــال ج ــدای س ابت
تــن روغــن هــای بخــش خصوصــی در بنــادر رســوب 
ــدگان بخــش  ــاز واردکنن ــورد نی ــت ارز م ــرده و دول ک
ــه  ــت ب ــت: دول ــد گف ــی کن ــن نم ــی  را تامی خصوص
بهانــه هــای مختلــف از جملــه تغییــر دولــت، انتصــاب 
ــود ارز و ...  ــای ارزی، کمب ــت ه ــر اولوی ــران، تغیی وزی
ــش  ــوبی بخ ــای رس ــن ه ــه روغ ــص ارز ب از تخصی

ــد. ــی زن ــاز م ــادر ســر ب خصوصــی در بن
وی افــزود: سیاســت ارزی دولــت در شــش مــاه 
ــر روز  ــت و ه ــخص نیس ــز مش ــاری نی ــال ج دوم س
ــی  ــوش م ــه گ ــرخ ارز ب ــر ن ــه تغیی ــایعاتی در زمین ش
ــی  ــت کنون ــه وضعی ــی رود ادام ــم آن م ــد و بی رس
ــازار روغــن  ــی در ب باعــث برهــم خــوردن نظــم کنون

ــود. ــی ش نبات
ــده  ــه وع ــت تاکنون ب ــه دول ــان اینک ــا بی ــک ب بیرش
هــای ارزی خــود عمــل نکــرده اســت تصریــح کــرد: 
بارهــا و بارهــا در مکاتبــات مختلــف و نشســت هــای 
حضــوری شــرایط صنعــت روغــن نباتــی بــرای 
دولتمــردان تشــریح شــده اســت و آنهــا قــول مســاعد 
ــه در  ــوری ک ــه ط ــد ب ــکلات داده ان ــل مش ــرای ح ب
جلســه اخیــر بــا وزیــر جهــاد کشــاورزی، وزیــر شــخصا 

ــام  ــن خ ــکل ارزی روغ ــرعت مش ــه س ــتور داد ب دس
ــن  ــت روغ ــود و صنع ــف ش ــن تکلی ــی و تعیی بررس
نباتــی از بلاتکلیفــی رهایــی یابــد امــا متاســفانه 
ــام  ــه انج ــن زمین ــی در ای ــدام عمل ــچ اق ــون هی تاکن
ــخص در  ــه مش ــود روی ــزود: نب ــت.وی اف ــده اس نش

ــن  ــدگان روغ ــده واردکنن ــث ش ــری باع ــم گی تصمی
خــام هیــچ گونــه تمایلــی بــه واردات نداشــته باشــند و 
عمــلا خریــد آتــی روغــن خــام متوقــف شــده اســت. 
همچنیــن اعتبــار واردکننــدگان در بازارهــای جهانــی از 
بیــن رفتــه اســت.دبیر انجمــن صنفــی صنایــع روغــن 

ــام  ــن خ ــن روغ ــت تامی ــوص وضعی ــی در خص نبات
مــورد نیــاز صنعــت بــا توجــه بــه عــدم تخصیــص ارز 
ــات  ــاس مصوب ــر اس ــت: ب ــی گف ــش خصوص ــه بخ ب
ــره  ــه ذخی ــی وظیف ــی دولت ــرکت بازرگان ــود، ش موج
ســازی روغــن خــام )ذخایــر اســتراتژیک( را دارد  امــا 
ــه دلیــل نامناســب بــودن ترکیــب روغــن  متاســفانه ب
هــای موجــود ایــن شــرکت، صنعــت روغــن نباتــی بــا 
چالــش جــدی بــرای تولیــد روغــن مــورد نیــاز صنــف 
و صنعــت و روغــن ســرخ کردنــی مواجــه شــده اســت.
براســاس اعلام انجمــن صنفــی صنایــع روغــن نباتــی 
ــه اعــلام شــرکت  ــا توجــه ب ــرد: ب وی خاطرنشــان ک
بازرگانــی دولتــی موجــودی روغــن پالــم ایــن شــرکت 
ــش  ــر کاه ــال اخی ــد س ــزان در چن ــن می ــه کمتری ب
ــم  ــن پال ــب روغ ــع مناس ــکان توزی ــت و ام ــه اس یافت
در حــال حاضــر وجــود نــدارد و ایــن در حالــی اســت 
ــم بخــش  ــن پال ــن روغ ــه 100 هزارت ــک ب ــه نزدی ک
خصوصــی مــاه هاســت در بنــادر کشــور رســوب کــرده 

و چشــم انتظــار تخصیــص ارز اســت.
ــرای  ــم ب ــی مه ــام را چالش ــن خ ــود روغ ــک نب بیرش
ــرد:  ــح ک ــرد و تصری ــی اعــلام ک ــت روغــن نبات صنع
ــد  ــرای تولی ــه مهــم ب ــم یــک از مــواد اولی روغــن پال
روغــن هــای صنــف و صنعــت و روغــن ســرخ کردنــی 
اســت و بیــم آن مــی رود اگــر دولــت در اســرع وقــت 
ارز روغــن هــای پالــم موجــود در بنــادر را تخصیــص 
ندهــد تولیــد روغــن صنــف و صنعــت و روغــن ســرخ 
ــف  ــلا متوق ــده و عم ــه ش ــکل مواج ــا مش ــی ب کردن

شــود.
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عضو هیات مدیره انجمن هپاتیت خراسان رضوی:

۹0 درصد مبتلایان به هپاتیت B از بیماری خود 
اطلاع ندارند

عضـو هیـات مدیـره انجمن هپاتیت خراسـان رضوی گفت: براسـاس آمارها در سـال ۲019،  10 
درصـد از بیمارانـی کـه مبتـلا به بیمـاری هپاتیـت B هسـتند، از بیماری خـود اطـلاع دارند و از 
ایـن 10 درصـد تنهـا ۲۲ درصـد آن هـا درمان می شـوند. ایـن آمار به ما نشـان می دهـد که هنوز 

بـا بهبـود این بیمـاری فاصله زیـادی داریم.
بـه گـزارش روزنامـه »صبـح امـروز« به نقل از ایسـنا، بتول شـریفی مود در نشسـت هم اندیشـی 
سـازمان های مـردم نهـاد در مـورد کنتـرل ویـروس هپاتیـت کـه در سـالن اجتماعـات سـازمان 
مرکـزی جهـاد دانشـگاهی خراسـان رضـوی برگزار شـد، اظهار کرد: مـا در انجمن خـود هپاتیت 
C و B را مـورد توجـه خـود قـرار داده ایـم و درصـدد هسـتیم کـه بـا این ۲ نـوع هپاتیـت مبارزه 
کنیـم. دلیـل انتخـاب ایـن ۲ ویـروس ایـن اسـت کـه هپاتیـت B بـا واکسیناسـیون موثـر تا 98 

درصـد قابل پیشـگیری اسـت.
وی عنـوان کـرد: در ایـن میـان باکتری هـا، ویروس هـا، قارچ هـا و انگل هـا عواملـی اسـت کـه 
موجـب می شـود فـرد بـه ایـن ویـروس مبتـلا شـود. در حقیقـت زمانی که مـا از هپاتیت سـخن 
می گوییـم، منظـور مـا هپاتیت کلاسـیک اسـت. از بین تمـام هپاتیت ها نیز هپاتیـت B و C مورد 

توجـه اسـت زیـرا ایـن ۲ نـوع در دنیا شـایع اسـت و عارضه هایـی را برای فـرد به همـراه دارد.
ایـن متخصـص بیماری هـای عفونـی بـا طـرح ایـن پرسـش کـه چگونـه می توانیـم بـا ایـن 
هپاتیت هـا مبـارزه کنیـم، بیـان کـرد: مـا بایـد راه های ابتـلا به ایـن بیمـاری را بدانیـم و پس از 
اینکـه از راه هـای انتقـال بیمـاری آگاهی پیـدا کردیـم، در این صـورت می توانیم از ایـن بیماری 

کنیم. پیشـگیری 
شـریفی مود در خصـوص هپاتیـت نـوع B عنوان کرد: طی حدود 35 سـال گذشـته که در اسـتان 
سیسـتان و بلوچسـتان مشـغول فعالیـت بـودم، شـاید حدود هفـت درصـد از جمعیت این اسـتان 
آلـوده بـه ایـن نـوع ویـروس بودنـد که ایـن رقـم در آن زمان رقـم زیادی بـود و خوشـبختانه با 
واکسیناسـیون موثـر و بـا داروهایـی کـه نسـبتا تأثیر داشـتند، توانسـیتم ایـن آمار را بـه ۲ درصد 

برسانیم.
وی بـا بیـان اینکـه هپاتیـت می توانـد بـه صورت مزمـن و حاد خـود را نشـان دهد، خاطرنشـان 
کـرد: هپاتیـت نـوع B در اکثـر مـوارد قابل درمان اسـت اما 15 درصـد موارد آن مزمن می شـود. 
در ایـن صـورت نارسـایی کبـد را برای فـرد به همـراه دارد و به دنبـال آن نیز فرد دچار سـرطان 

. د می شو
 B عضـو هیـات مدیـره انجمـن هپاتیـت خراسـان رضـوی با اشـاره بـه راه هـای انتقـال هپاتیت
بیـان کـرد: از راه هـای انتقـال هپاتیـت می تـوان به مواردی چـون انتقـال از مادر به فرزند اشـاره 
کـرد کـه خوشـبختانه آمـار این مـورد در حال حاضر در کشـور ما کاهـش پیدا کرده اسـت. یکی 
دیگـر از راه هـا تمـاس بـا خـون و فرآورده هـای خونـی آلـوده اسـت که این مـورد مانند گذشـته 
مشکل سـاز نیسـت. رابطه جنسـی ناسـالم و پرخطر نیز از دیگر راه های انتقال هپاتیت اسـت که 
مـوارد آن افزایـش یافتـه اسـت. خال کوبی هـا و نگین کاری هـا کـه امـروز در جامعـه ترویـج پیدا 
کـرده، اگـر با وسـایل آلـوده انجام شـود، می تواند شـخص را مبتلا به ایـن بیماری کنـد. افرادی 
کـه در مکان هـای بهداشـتی کار می کننـد و بـا خـون و فرآورده هـای خونـی در تماس هسـتند، 
ممکـن اسـت زمانـی کـه خون گیـری انجام می دهنـد نیز ایـن بیماری به آن هـا انتقال پیـدا کند.
بـه گفتـه وی، آن دسـته از کسـانی کـه مبتلا به تالاسـمی یا ایدز هسـتند و همچنین آن دسـته 

از افـرادی کـه دیالیـز می شـوند، بیشـتر در معـرض ابتلا به ایـن بیماری قـرار دارند.
شـریفی مود در خصـوص راه هـای انتقـال هپاتیـت C خاطرنشـان کـرد: راه هـای انتقـال هپاتیت 
C شـبیه راه هـای انتقـال نـوع B اسـت؛ بـه عنوان مثـال معتادان تزریقـی در مبتلا شـدن به این 
نـوع هپاتیـت سـهم بالایـی دارنـد زیـرا سـرنگ کمتـری در اختیارشـان قـرار می گیـرد و گاهی 
نیـز تزریقـات مشـترکی دارنـد کـه همیـن امـر موجـب آلـوده شـدن آن ها بـه این نـوع ویروس 

می شـود.
ایـن متخصـص بیماری هـای عفونـی اظهـار کـرد: بیمـاران هموفیلـی، تالاسـمی، دیالیزی هـا، 
انجـام تتـو و اسـتفاده از وسـایل مشـترک بهداشـتی نیـز از جملـه راه هـای انتقـال ایـن بیماری 

ست.  ا
وی نقـش بیمـاری ایـدز را در ابتـلا به این بیماری بسـیار مهم دانسـت و اظهار کـرد: در حقیقت 
بایـد فـردی کـه بـه هر نـوع از هپاتیت هـای نـوع B و C مبتلاسـت، به لحـاظ ایدز نیز بررسـی 
شـود زیـرا افـرادی کـه مبتلا به HIV هسـتند، رفتارهـای پرخطری دارنـد. راه انتقال HIV شـبیه 
راه هـای انتقـال ایـن ۲ نـوع هپاتیـت اسـت و یـک فـرد می تواند بـه این سـه بیمـاری همزمان 

بـا یکدیگر مبتلا باشـد.
عضـو هیـات مدیـره انجمـن هپاتیت خراسـان رضوی اضافه کـرد: بنابرایـن باید ایـن موضوع را 
در نظـر داشـته باشـیم کـه فـردی کـه هپاتیـت B دارد، ممکـن اسـت بـه HIV  نیز مبتلا باشـد. 
همچنیـن کسـی کـه مبتلا به ایدز اسـت تا هفـت درصد می توانـد مبتلا به هپاتیت B و C باشـد 

و بـر همیـن اسـاس اسـت که مـا باید این امـر را مـورد توجه قـرار دهیم.
شـریفی مود بـا بیـان اینکه »آخرین گزارشـات سـازمان بهداشـت جهانی در  سـال ۲019 نشـان 
می دهـد کـه ۲9۶ میلیـون نفـر از مـردم دنیا ناقل هپاتیت B هسـتند و هر سـال نیـز 1.5 میلیون 
نفـر بـه ایـن آمـار اضافه می شود«تشـریح کرد: متاسـفانه هر سـال 8۲0 هزار نفـر در اثر عوارض 
هپاتیـت B جـان خـود را از دسـت می دهنـد. خوشـبختانه هپاتیت B واکسـن دارد و در کشـور ما 
طـرح واکسیناسـیون ایـن بیماری بسـیار خوب عمـل می کند. با توجه به واکسـنی کـه در ابتدای 
تولـد نـوزاد و در دوره هـای بعـدی تزریـق می شـود، آمار ابتـلا به ایـن بیماری در کشـور کاهش 

پیدا کرده اسـت.
ایـن متخصـص بیماری هـای عفونـی بیـان کـرد: طبـق آخریـن گزارشـات سـازمان بهداشـت 
جهانـی در حـال حاضـر تعـداد مبتلایـان به هپاتیـت C در سراسـر دنیـا 58 میلیون نفر  هسـتند 
و ماننـد هپاتیـت B نیـز هـر سـال 1.5 میلیـون نفر به جمعیـت مبتلایان بـه این بیمـاری افزوده 

می شـود و ۲90 هـزار نفـر در سـال نیـز بـر اثـر ایـن بیمـاری جـان خـود را از دسـت می دهند.
شـریفی مود بـا بیـان اینکـه »موضوعـی مهـم این اسـت کـه متأسـفانه تنهـا ۲0 درصـد از افراد 
مبتـلا بـه ایـن نـوع ویـروس از بیمـاری خـود اطلاع دارنـد« گفت:سـایر افـرادی کـه از بیماری 
خـود اطلاعـی ندارنـد، باعث گسـترش بیماری در جامعـه می شـوند. هپاتیت B با واکسیناسـیون 
می توانـد تـا 98 قابـل درمـان باشـد امـا هپاتیـت نوع C واکسـنی نـدارد و می تـوان بـا درمان و 

داروهـای مناسـب کـه البتـه گـران قیمت اسـت، ایـن بیمـاری را کنتـرل و یا مهـار کرد.
عضـو هیـات مدیـره انجمـن هپاتیـت خراسـان رضـوی افـزود: از بیـن ۲9۶ میلیـون نفـری که 
در جهـان مبتـلا بـه بیمـاری هپاتیـت نوع B هسـتند، سـهم منطقـه مدیترانـه که ما هـم در آن 
قـرار داریـم، ۶0 میلیـون نفـر اسـت کـه از ایـن تعداد نیز سـهم کشـور مـا نزدیک بـه ۲ میلیون 

اسـت. نفر 
بـه گفتـه شـریفی مود، بیشـترین آمـار ابتـلا بـه بیمـاری هپاتیـت نـوع C مربـوط بـه خاورمیانه 
و آفریقاسـت. آمریـکا کمتریـن مبتلایـان بـه ایـن نـوع ویـروس را دارد، بـه گونه ای کـه تنها 5 
میلیـون نفـر در ایـن منطقـه مبتـلا بـه این بیمـاری هسـتند و این در حالی اسـت کـه در منطقه 

مـا حـدود 1۲ میلیـون نفـر مبتـلا به ایـن بیمـاری داریم.
وی خاطرنشـان کـرد: براسـاس آمارهای سـال ۲019، 10 درصد از بیمارانی کـه مبتلا به بیماری 
هپاتیـت B هسـتند از بیمـاری خود اطـلاع دارند و از ایـن 10 درصد تنها ۲۲ درصـد آن ها درمان 

می شـوند. ایـن آمـار به ما نشـان می دهـد هنوز با بهبـود این بیمـاری فاصله زیـادی داریم.
ایـن متخصـص بیماری هـای عفونـی افـزود: همچنیـن از میـان 58 میلیـون نفری کـه  هپاتیت 
نـوع  C دارنـد، تنهـا ۲1 درصـد از آن هـا از بیمـاری خـود مطلـع هسـتند و ۷8 درصـد از آن ها از 

بیماری خـود اطلاعـی ندارند.
شـریفی مود بیـان کـرد: هـدف مـا در ایـن نـوع نشسـت ها این اسـت کـه بـا همفکـری مدیران 
انجمن هـا، بگوییـم کـه چـه اقدامـی باید در این راسـتا انجام دهیـم و با کمک یکدیگـر به هدف 
سـازمان بهداشـت جهانی که برای سـال ۲030 تدوین کرده اسـت، برسـیم. سـازمان بهداشـت 
جهانـی گفتـه تـا سـال ۲030 بایـد 90 درصد این بیمـاری را کاهـش دهیم، 80 درصـد را درمان 

و از ۶۲ درصـد از مرگ ومیـر در پـی ایـن بیمـاری نیز پیشـگیری کنیم.
وی اظهـار کـرد: بنابرایـن مـا باید واکسیناسـیون این بیماری را بـه 100 درصد برسـانیم و انتقال 

ایـن بیمـاری از مـادر به جنیـن را به 90 درصـد کاهش دهیم.
بـه گفتـه عضـو هیات مدیـره انجمـن هپاتیـت خراسـان رضـوی، بنابراین مـا وظیفـه داریم اگر 
یکـی از اطرافیانمـان بـه هپاتیـت نـوع B و C و بـه ویـژه نوع B مبتلاسـت، راه های پیشـگیری 
و درمـان آن را آمـوزش ببینـم؛ ایـن در حالی اسـت کـه وقتی مشـکلات بودجه ای وجود داشـته 
باشـد، طبیعتـا مشـکلاتی را برای پشـگیری و سـایر اقداماتـی که در این مسـیر باید انجام شـود 

نیز وجـود خواهد داشـت.

خبر

کاهش ۴۳ درصدی مخازن سدهای خراسان شمالی 
معاون حفاظت و بهره برداری شرکت آب منطقه ای خراسان 
شــمالی گفت: حجم مخازن ســدهای اســتان در آبان ماه 
نســبت به مدت مشابه سال گذشته ۴3 درصد کاهش یافت، 
هم اینک ۷3 درصد ظرفیت حجم مخازن ســدهای استان 
خالی اســت.ایرنا نوشت: مهندس وحید واسطه با بیان اینکه 
»مجموع حجم مخازن سدهای در حال بهره برداری در روز 

جاری ۶۴ میلیون و 3۷ هزار متر مکعب اســت که نسبت به 
روز مشــابه ســال قبل ۴3 درصد کاهش دارد« اظهار کرد: 
میزان حجم آب ورودی ســد های اســتان نسبت به مقطع 

مشابه سال قبل بیش از 53 درصد کاهش یافته است.
به گفته واســطه، حجم مخزن سد شیرین دره در حدود ۲9 
میلیون متر مکعب می باشــد که نســبت به روز مشابه سال 

قبل 39 درصد کاهش یافته اســت. در حال حاضر حدود ۴۷ 
درصد حجم مخازن سد شیرین دره پر استٰ، میزان حجم 
آب ورودی سد شیرین دره نسبت به مقطع مشابه سال قبل 

بیش از 33 درصد کاهش یافته است.
 معاون حفاظت و بهره برداری شرکت آب منطقه ای خراسان 
شــمالی در خصوص دلایل ایجاد طعم و بوی بد آب شرب 

شهر بجنورد نیز گفت: این موضوع در دست بررسی است که 
نتایج آن اعلام خواهد شد.

وی افزود: هم اینک 19 درصد حجم مخزن سد بارزو، حدود 
۶ درصد بیداوز، 19.۶0 درصد سد چری، ۴۴.۷0 درصد گلول، 
۴۴.۷0 درصد غلامان، 53.9۲درصد حجم مخزن سد چندیر 

پر است.

تابوشکنی در مسیر مبارزه؛

از »سورچه« تا »کیمیکال«؛ 
جولان مافیای مواد مخدر در میان جوانان

کارتن خواب های دارای اعتیاد گاهی چنان 
به ته خط رســیده اند که روند درمان آن ها 
چیزی فراتر از یک دســتگیری و اعزام به 
مراکز ماده 1۶ اســت، مراکزی که تا حالا 
هزینه های زیادی برای آن انجام شــده اما 
نتیجه مطلوب حاصل نشــده است. با این 
وجود باید پرسید راه حل چیست؟ راه حلی 
که شاید بشود آن را در قانونی شدن »خانه 

امن مصرف« جست وجو کرد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« به نقل از 
این روزها دیدنِ خریدوفروش  خبرآنلاین، 
یا مصرف مواد مخدر چندان کار ســختی 
نیست، اعتیاد و سایر آسیب های اجتماعی 
وابســته به آن از زیر پوســت شهر بیرون 
آمده  و حالا در کوچه و خیابان ها خودنمایی 
می کند؛ فقط کافی ســت به برخی محله ها 
سرک بکشــیم تا متوجه این حضور آشکار 
شویم، حضوری که ســپیده علیزاده، مدیر 
موسسه کاهش آســیب نور سپید هدایت، 
واقع در شوش درباره آن می گوید: »معتادان 
محله شــوش بیشــتر از هرکس دیگری 
خبرنگار و دوربین دیده اند.« اما این حضور 
آشکار قطعاً نشــانه ای از ریشه های عمیق 
آسیبی به نام اعتیاد دارد، تلاش صرف برای 
درمان بدون توجه به پیشگیری سبب شده 
جمعیت ایــن گروه از افراد دارای اعتیاد به 
مخدر که گاهــی به آن ها »متجاهر« گفته 
می شود بیشــتر شود، طرد شدن از خانواده 
و جامعه آن ها را به ســمت فــرار از خانه، 
کارتن خواب شدن، ارتکاب به جرم و سایر 
آسیب هایی از این دست سوق می دهد که 
کارشناســان معتقدند برنامه ی مشــخص 

برای کمک به آن ها وجود ندارد.
حالا نبود یک متولی مشخص درباره اعتیاد 
سبب ســردرگمی شده اســت. دراین باره 
علیزاده بیــان می کند: »امروز هرکســی 
درباره درمان اعتیاد نظر می دهد و مداخله 
این  بایــد پذیرفت  می کند، درصورتی که 
حیطه نیاز به تخصص دارد، اگر مداخله ای 
کنیم که پشــتوانه تجربی و علمی نداشته 
باشــد باید بدانیم که اشــتباه کردیم و آن 
فــرد دارای اعتیاد و همچنیــن اطرافیان 
او را بیشتر به ســمت نابودی سوق دادیم. 
اعتیاد یک متولی مشخص در  متاســفانه 
ندارد، طوری که سازمان های متعدد  کشور 
هرکدام برای بخشی از مسئله اعتیاد بودجه 
دریافت می کنند، ستاد مبارزه با مواد مخدر، 
وزارت  امداد،  کمیته  بهزیستی، شهرداری، 
بهداشت و تعدادی ســازمان دیگر از این 
قبیل هســتند، هرکدام هم می گویند این 
بخش از مسئله اعتیاد به ما مربوط نمی شود 

و ما مسئول بخش دیگری هستیم.«
همچنیــن حبیب بهرامی، مدیر موسســه 
کاهش آســیب »ســیمای ســبز رهایی« 
مدعی  نمی تواند  »کســی  می کند:  عنوان 
وجود درمان مشــخصی برای اعتیاد شود. 
ناشــناخته  بیماری ای چند بعدی و  اعتیاد 
است، انســان به لحاظ جســمی، روحی و 
روانــی، معتاد می شــود، متاســفانه چون 
مدیریت وزارت بهداشت به دست پزشکان 
است نگاه به مســئله اعتیاد صرفاً جسمی 
و فیزیکی اســت و ســایر ابعــاد آن دیده 
نمی شــود. وقتی یک معتــاد بعد از ترک 

مجدد مصرف کننده می شود بخشی از آن 
ریشه در مسائل روانی و احساسی دارد که 

کسی برای این بخش برنامه ندارد.«
ماده 16 و درمان اجباری معتادان

با این وجود یکــی از قوانین موجود برای 
مقابلــه با اعتیــاد و کاهش آســیب های 
احتمالی آن مــاده 15 و 1۶ قانون مبارزه 
با مواد مخدر است. در ماده 15 این قانون 
آمــده که »معتادان مکلفند بــا مراجعه به 
مراکز مجاز دولتی، غیردولتی یا خصوصی 
و یا سازمان های مردم نهاد درمان و کاهش 
آسیب، اقدام به ترک اعتیاد نمایند. معتادی 
کــه با مراجعه به مراکز مذکور نســبت به 
درمان خود اقــدام و گواهی تحت درمان 
و کاهش آســیب دریافــت نماید، چنانچه 
تجاهر به اعتیاد ننمایــد از تعقیب کیفری 
معاف می باشــد. معتادانی کــه مبادرت به 

درمان یا ترک اعتیاد ننمایند، مجرمند.«
 همان طور که مشــخص اســت این ماده 
مربوط به افرادی اســت که خودخواســته 
برای درمان اعتیاد اقــدام می کنند، اما در 
مــاده 1۶ این قانون مقرراتی درباره درمان 
اجباری وجــود دارد، در متن آن آمده که: 
»معتادان به مواد مخدر و روان گردان که 
فاقد گواهــی موضوع ماده )15( و متجاهر 
به اعتیاد هســتند، با دســتور مقام قضایی 
برای مدت یک تا سه ماه در مراکز دولتی 
و مجاز درمان و کاهش آســیب نگهداری 
می شــوند. تمدید مهلت بــرای یک دوره 
ســه ماهه دیگر با درخواست مراکز مذکور 
بلامانع اســت. با گزارش مراکز مذکور و 
بنابر نظر مقام قضایی، چنانچه معتاد آماده 
تداوم درمان طبق مــاده )15( این قانون 
باشد، تداوم درمان وفق ماده مزبور بلامانع 

است.«
با توجــه به وجود این قوانین طی روزهای 
گذشــته برخی مقامات خواستار جمع آوری 
این گروه از معتادان در ســطح شهر شدند، 
ابوترابی فرد  والمســلمین  حجت الاســلام 
امام جمعه موقت تهران در مراســم تکریم 
و معارفه اســتاندار پایتخت بیان کرد: »در 
حوزه کاهش برخی از آسیب های اجتماعی، 
تهران باید پیشگام باشد مانند ناهنجاری ها 
در حــوزه اعتیاد و کــودکان کار. با این که  
پلیس اراده جمع آوری معتادان متجاهر را 
دارد اما موفقیت آمیز عملی نشــده است و 
من از وزیر کشــور می خواهم این موضوع  
تــا درخصوص   از اســتاندار بخواهــد  را 
جمــع آوری ۲0 هزار معتــاد متجاهر اقدام 
کنــد، البته کارهای خوبی انجام شــده اما 
باید پشتیبانی شــود تا دیگر شاهد حضور  

معتادان نباشیم.«
هفته  نوشــته،  ایلنا  آن طورکــه  همچنین 
گذشته احمد وحیدی، وزیر کشور در جمع 
خبرنــگاران گفت: »یکی از آســیب های 
اجتماعــی ما مربوط به معتــادان متجاهر 
می شــود و یکی از سیاســت های جدی، 
جمع آوری آنها از سطح خیابان است و باید 
حتما انجام شود. معتادان باید منتقل شوند 
و در جای مناســب درمان شــوند که البته 
زمان آن یک تا سه ماه پیش بینی شده که 
براساس بررسی های ســتاد مبارزه با مواد 
مخدر کفایــت نمی کند و باید طول درمان 

بیشتر شود و سپس نحوه بازگشت آنها به 
اجتماع فراهم شود.«

یا به گزارش ایســنا در واکنشی دیگر علی 
خضریان، ســخنگوی مجمــع نمایندگان 
تهران در مجلس شــورای اسلامی از قول 
پایتخت گفت: »شهردار  زاکانی شــهردار 
تهران قول مساعد داد تا با همکاری سایر 
دستگاه ها تمامی معتادان متجاهر از سطح 

شهر جمع آوری شوند.«
هزینه های بی فایده برای جمع آوری 

افراد دارای اعتیاد
ایده  همان طورکــه گفته شــد پشــتوانه 
جمع آوری  افــراد مبتلا بــه اعتیاد همان 
ماده 1۶ قانون مبارزه با مواد مخدر اســت، 
اقدامی که به نظر می رســد کارشناســان 
درباره تاثیــر آن در درمــان اعتیاد تردید 
دارند. علیزاده دربــاره نقش این قانون در 
درمان اعتیاد بیان می کند: »برای این است 
که افکار عمومی بگوید دارند برای معتادان 
یک کاری انجام می دهند، شــاید کســی 
وقتی بشنود سیصد نفر معتاد را برای ترک 
اعتیاد جمع کردند به خودش بگوید خوب 
است، اما کسی که در این حوزه کار می کند 
می داند این هزینه ها پول هایی هستند که 

دارند آتش می زنند.«
همچنیــن بهرامی عنــوان می کند: »اگر 
بخواهیــم با رویکرد قهری و سیاســی با 
اعتیاد برخورد کنیــم، حداقل نیاز دارد که 
رویکردمــان کامل باشــد نــه ناقص، اما 
متاســفانه نگاه همان پاک کردن صورت 
مسئله اســت، فقط می خواهند معتادان از 
سطح شهر جمع شوند تا مثلًا کسی آن ها 
را نبیند. در این روش ما کمکی به معتادان 
اســت  قرار  اگر  نمی بینیم،  کارتن خــواب 
کمکی به این افراد شود این است که بعد از 
ترک مصرف باید برنامه هایی وجود داشته 
باشد تا آن ها بتوانند در مسیر بهبودی باقی 
بماننــد. در غیر این صــورت عدم موفقیت 
برنامه های جمع آوری معتادان کارتن خواب 

به همه ثابت شده است.«
به نظر می رســد دراین باره، ســردار حسین 
تهران  انتظامی  نیــروی  فرمانــده  رحیمی، 
بزرگ هم با نظر کارشناســان موافق است. 
به گــزارش تســنیم، اواخر مهرمــاه او بعد 
از دیــدار خود با شــهردار تهــران در جمع 
خبرنگاران گفت: »واقعیت دراین باره فراهم 
نبودن زیرساخت ها و اصلاح مسیر بازپروری 
است، ساختمان های مورد نیاز طبق ماده 15 
و 1۶ فراهم شده اســت اما مسیر اشتباهی 
برای بازپروری معتادان طی می شود. پیش از 
این گفتــه بودیم که درباره خانه های بهاران 
هزینه هایی که انجام می شــود، دور ریختن 
منابع است. بنده برای ایشان تحلیل کردم و 
شــهردار پیشین هم این موضوع را پذیرفت. 
مراکز ماده 15 و 1۶ مسیر بازپروری که طی 

می کنند اشتباه است.«
راه حل چیست؟ اتاق امن مصرف و 

حمایت قانون
همان طورکــه کارشناســان گفتند تا حالا 
هزینه های زیادی برای جمع آوری معتادان 
از سطح شهر انجام شده که تقریباً نتیجه ی 
آن مطلــوب نبــوده اســت. بنابراین این 
پرسش ایجاد می شود که راه حل چیست؟ 

آیا فقط باید صورت مســئله را پاک کرد یا 
می شود اقداماتی انجام داد که نتیجه بخش 
باشد و آســیب های کمتری را متوجه فرد 
دارای اعتیــاد، اطرافیــان او و جامعه کند. 
علیزاده کارشــناس این حوزه درخصوص 
چه باید کرد بیــان می کند: »مافیای مواد 
مخدر با سرعت زیاد درحال فعالیت هستند، 
مثلًا در مهرماه سال گذشته چیزی که زیاد 
در دســت مصرف کننده ها دیدیم مخدری 
به نام »سورچه« بود، تا مسئولین بخواهند 
بفهمند این مخدر چیست و چه محتویاتی 
دارد، الگوی مصرف به ســمت »کمیکال« 
رفت و جوانان چهارده پانزده ساله ما دارند 
این مخدر را مصــرف می کنند. بنابراین تا 
زمانی که مــا عقب تر از مافیای مواد مخدر 

هستیم شرایط همین است.«
او ادامه می دهد: »مــا باید الگوی تجربی 
سایر کشورها را ملاحظه کنیم، کشورهایی 
وجود دارند با جمعیت و موقعیتی شــبیه به 
ما که توانسته اند مســئله اعتیاد را کنترل 
کنند. تا وقتی مــا حقوق آدم های مصرف 
کننده مواد مخدر را به رسمیت نشناسیم و 
انــگ غیرقانونی بودن به اقدام آن ها بزنیم 
طوری که سبب طرد آن ها از جامعه شویم 
ماجرای فعلــی مواد مخــدر ادامه خواهد 
داشــت، چطــور در برخــی مکان ها اتاق 
ســیگار داریم؟ این نشــان می دهد حقوق 
افراد اســتفاده کننده از سیگار را به رسمیت 
شــناختیم و معتقدیم آن فرد به هر دلیلی 
درحال حاضر مصرف کننده ســیگار است، 
باید  اما  به اندازه سیگار،  نمی خواهم بگویم 
مصرف مواد مخدر را بخشی از زندگی این 
آدم ها بدانیم، حداقل باید بتوانیم در مراکز 
کاهش آســیب این امــکان را برای آن ها 

فراهم کنیم.«
این روانشناس عنوان می کند: »اگر به شکل 
قانونی در مراکز کاهش آسیب اتاق های امن 
مصرف وجود داشــته باشد حداقل این است 
که فرد در مکان های عمومی مخدر مصرف 
نمی کنــد. کمک دیگری که این روش دارد 
این اســت که لازم نیست فرد دارای اعتیاد 
شبانه روز در چرخه ی تهیه مواد مخدر باشد، 
یعنی به این فکر نیست که صد تومانِ امروز 
را بــرای خریدن مواد چگونــه تهیه کند، یا 
بایــد ضایعــات جمع کند، یــا باید مرتکب 
جرم شــود، تن فروشی کند و به هر طریقی 
پول مــواد را تهیه کند، بنابراین با اتاق امن 
مصــرف از ایــن وضعیت خارج می شــود. 
شاید این مسئله ســبب ترک دائمی اعتیاد 
نشود، اما حداقل آسیب های بعدی اعتیاد را 
کاهش می دهد، مــا زن کارتن خوابی داریم 
که دیگر توان تن فروشــی هم ندارد، او با 
مصرف مواد فقط زنده است، اگر مصرف را 
کنار بگذارد تازه دردهای روزگار به سراغش 
می آید، تازه متوجه می شود چقدر مشکلات 
جســمی و روحی دارد، مشکلاتی که هنوز 
ما نمی توانیم آن هــا را برای یک فردی که 
اعتیاد سنگین را ترک کرده برطرف کنیم. ما 
افراد در بهبودی  زیرساخت هایی نداریم که 
طولانــی مدت باقی بمانند. بنابراین شــاید 
افراد نخواهند ترک کننــد، اما ما می توانیم 
در این مســیر کمک کنیم مریض نشوند و 

دیگران را مریض نکنند.«

قانونی شدن مصرف مواد مخدر
درخصوص ارائه راه حــل برای کمک به 
افراد مبتلا به اعتیاد و جلوگیری از افزایش 
آســیب های احتمالی، حبیــب بهرامی هم 
با نظر مشــابهی بــه خبرآنلاین می گوید: 
»رویکرد مدنظر ما که در کشورهای موفق 
در این حوزه درحال انجام اســت رویکرد 
کاهش آســیبی است. به این معنا که ما به 
جهت رعایت حقوق بشر به خواسته آن فرد 
معتاد احتــرام می گذاریم که آیا می خواهد 
ترک کند یا نه، اگر کســی نخواهد درمان 
شــود نمی توان در برنامه های درمان قرار 
بگیــرد اما ما بــه او کمــک می کنیم که 
آسیب های ناشی از مصرف مواد در زندگی 

فرد و جامعه کمتر شود.«
وی ادامــه می دهــد: »برنامه های کاهش 
آسیب تکنیک های متفاوتی دارد طوری که 
اگر درســت اجرا شــود کمک می کند که 
اگر مثلًا شــما فرد دارای اعتیادی را ببینید 
اصلًا متوجه اعتیاد او نشوید. یعنی او دارد 
زندگی می کند، به خــودش و خانواده اش 
آسیبی نمی زند، چهره شهر زشت نمی شود 
و هزینه های کمتری را دربرمی گیرد. کشور 
ما در شــرایط اقتصادی هســت که نباید 
اشتباهات گذشــته را تکرار کرد، ما بودجه 
اجباری می کنیم  زیادی صرف درمان های 
و آدم هــای زیادی درگیــر یک کار عبس 

شده اند.«
بهرامــی می گویــد: »اگــر برنامه هــای 
کاهش آســیب در قالب دی آی سی، شلتر، 
ایستگاه های کاهش آسیب، تیم های امداد، 
اتاق های امن مصرف، راه اندازی شهرک ها 
برا مراجعه افراد مبتلا به اعتیاد وجود داشته 
باشد می تواند کمک کننده باشد، بزرگترین 
آرزوی من این است که مصرف مواد مخدر 
شکل قانونی پیدا کند تا دست مافیای مواد 
مخدر کوتاه شــود، هرچه مبــارزه با مواد 
مخدر بیشتر شود سود ناشی از غیرقانونی 
بودن مخدر برای مافیای این حوزه بیشتر 
خواهد شــد، ســودی که دارد توی جیب 
مافیا می رود و ما ناخواســته داریم با آن ها 

همکاری می کنیم.«
این کارشــناس حوزه اعتیاد بیان می کند: 
»البته می دانم این مسئله شاید برای عموم 
قابل قبول نباشــد و با توجــه به فرهنگ 
ســازی که مافیای مواد مخدر انجام داده 
پذیرفتن آن در جامعه ما و در بســیاری از 
کشورهای جهان سخت شده است، اما اگر 
دولت مخدر مورد نیــاز افراد دارای اعتیاد 
را در محیط ســالم و امن بــرای مصرف 
بــه آن ها بدهد ضمن این که آســیب های 
کمتری متوجه این گروه  خواهد شد کمک 
می کند بازار فروش مخدر از دســت مافیا 
خارج شود، اصطلاحاً درب دکان شان تخته 
می شــود، بنابراین ناخودآگاه پیشگیری از 
تولید معتادِ جدید اتفاق می افتد و ســرعت 
آن کم می شود چراکه دیگر فروشنده مواد 
مخدر در منطقه وجود ندارد که یک نوجوان 
ســیزده ســاله از او مخدر خریداری کند. 
بنابراین اگر ما برنامه های کاهش آسیبی را 
در دســتور کار قرار دهیم تولید معتاد کمتر 
می شود، برنامه هایی که می توانند کمک به 

پیشگیری کنند«  
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ممنوعیت هر گونه تبلیغات حاوی تشویق به 
خروج ارز از کشور

ســازمان تنظیم مقررات صوت و تصویر 
فراگیر در فضای مجازی )ساترا( با ارسال 
تبلیغاتی  تذکر کتبی، ممنوعیــت نمایش 
که مشــوق خروج سرمایه انسانی، فکری 
و مالی از کشــور باشــد را به رسانه های 

متخلف ابلاغ کرد. 
بــه گزارش روزنامه »صبــح امروز« و به 
نقل از روابط عمومی ساترا، درپیتبلیغاتبنگ
از  برخی  در  اه هایخریدملکدرخارجازکشور 

رســانه های صوت و تصویر فراگیر، ساترا با ارسال تذکر کتبی، ممنوعیت نمایش تبلیغاتی که 
مشوق خروج سرمایه انسانی، فکری و مالی از کشور باشد را به رسانه های متخلف ابلاغ کرد. 
پیش از این ســاترا پیش نویس دســتورالعمل تبلیغاتی اش را جهت نظرخواهی عمومی روی 

سایت خود به آدرس منتشر کردهبود.
پس از نظرخواهی از متخصصان و جمع بندی نظرات، این دستورالعمل، نهایی و به رسانه های 

صوت و تصویر فراگیر ابلاغ خواهد شد.

۶فیلم ایرانی میهمان جشنواره اجیال قطر
نهمین جشــنواره فیلم اجیال قطر امسال میزبان شش فیلم کوتاه و بلند ایرانی خواهد بود و 

»قهرمان« به عنوان افتتاح گر این رویداد سینمایی انتخاب شده است.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایسنا، جشنواره فیلم اجیال قطر امسال از تاریخ 
۷ تا 13 نوامبر )1۶ تا ۲۲ آبان( از سویموسسهفیلمدوحهبرگزارمی شودومیزبانسهفیلمبلند،یکم

ستندودوفیلمکوتاهایرانینیزهست. 
فیلم »قهرمان« ساخته اصغر فرهادی که به تازگی به عنوان نماینده سینمای ایران در اسکار 

۲0۲۲ انتخاب شده، فیلم افتتاحیه نهمین جشنواره فیلم دوحه خواهد بود.
همچنین فیلم ســینمایی »اورکا« به کارگردانی سحر مصیبی در نخستین حضور بین المللی 
به همراه فیلم های »سیارک« ساخته مهدی حسینوند، مستند »شادگان« از اکو سالمی و دو 
فیلم کوتاه »روباهی که به دنبال صدا رفت« ســاخته فاطمه گودرزی و »قبل از تاریکی« از 

مصیب حنایی دیگر نمایندگان سینمای ایران در این رویداد سینمایی هستند. 
ســال گذشته فیلم »خورشید« ساخته مجید مجیدی جایزه بهترین فیلم بلند جشنواره اجیال 

قطر را دریافت کرد.

»هنری چهارم« زیر چکش حراج

بخش »هنری چهارم« از اولین مجموعه منتشرشده از نمایشنامه های »ویلیام شکسپیر«، در 
آمریکا به فروش گذاشته می شود.

بــه گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از روزنامه گاردین، بخشــی فوق العاده نایاب از 
فولیوی اول )First Folio( ویلیام شکســپیر شامل نسخه کامل بخش اول نمایش نامه هنری 

چهارم این هفته به مزایده گذاشته می شود.
اریک راسموســن )Eric Rasmussen( شکسپیرشناس برجسته این نمایشنامه را به عنوان 
تکه ای اصل از مجموعه فولیوی اول تایید کرده است. فولیوی اول اولین مجموعه گردآوری 
شــده از آثار شکسپیر اســت که در سال 1۶۲3 به دســت دو تن از اعضای هیئت شکسپیر 
یعنی جان همینگز و هنری کاندل چاپ شــد. تا سال 1۶1۶ که شکسپیر درگذشت تنها 1۷ 
نمایشنامه وی چاپ شده بودند و اگر فولیوی اول که شامل 3۶ نمایشنامه است چاپ نمی شد، 
18 نمایشــنامه این نویسنده مشهور انگلیســی از جمله مکبث و طوفان ممکن بود هیچ وقت 
برای آیندگان به جا نمانند. از کتاب فولیوی اول ۷50نســخه منتشــر شد که ۲33 نسخه آن 

تا به امروز دوام آورده اند.
قسمتی از این مجموعه که بخش اول هنری چهارم نام دارد، روز ۲9 اکتبر )جمعه، ۷ آبان( به 
حراج گذاشته می شود. ارزش تحمینی این نمایشنامه 50 تا 100 هزار دلار برآورد شده است.

فرد هولابرد مدیر حراج خانه هولابرد وسترن آمریکانا کالکشنز که این حراج را برگزار خواهد 
کرد، در این باره گفت: مفتخریم این تکه اورجینال از نســخه فولیوی اول نمایشنامه هنری 
چهارم شکســپیر را )به علاقه مندان( عرضه کنیم. مالک جدید آن بخشــی از تاریخ ادبی را 

تصاحب خواهد کرد.    
ســال گذشته یک نســخه کامل از فولیوی اول به قیمت 9 میلیون و 9۷8 هزار دلار چکش 
خــورد و رکورد جدیدی برای گرانترین اثر ادبی فروخته شــده در تاریخ ثبت کرد. اســتیون 
لوئنتیــل )Stephan Loewentheil( مجموعه دار کتابهــای نایاب که این کتاب را خرید در 
این باره گفت: فولیوی اول مهمترین مجموعه نمایشــنامه ای اســت که تاکنون منتشر شده 
و در سراســر جهان مورد احترام اســت. مایه افتخارم است که یکی از چند نسخه کامل این 

مجموعه مهم و تاریخی را بخرم.
به گزارش ایرنا، ویلیام شکســپیر یکی از بزرگترین و نام آورترین نمایش نامه نویسان جهان به 
شــمار می رود که با خلق 39 نمایشنامه شاخص به شهرت جهانی دست یافت. وی علاوه بر 
نمایشنامه نویسی، شاعر هم بود و 1۴5 غزل و ۲ قصیده از خود به یادگار گذاشت که این آمار 

او را به پرکارترین نویسنده  سده شانزدهم تبدیل کرد.

راهیابی »خورشیدگرفتگی« به جشنواره مورد 
تایید اسکار

فیلم کوتاه »خورشیدگرفتگی« به بخش مســابقه سی  و چهارمین دوره جشنواره بین المللی 
فویل ایرلند راه پیدا کرد.

به گزارش روزامه »صبح امروز« و به نقل از ایرنا، فیلم کوتاه خورشــیدگرفتگی به کارگردانی 
رها امیرفضلیوعلیرضاقاســمی به بخش مسابقه سی چهارمین دوره جشنواره بین المللی فویل 
ایرلند راه یافت.این جشنواره که 19 تا ۲8 نوامبر برابر ۲8 آبان الی ۷ آذر با در شهر دری واقع
درشمالکشورایرلندبهصورتحضوریومجازیبرگزارمی شود،موردتأییدآکادمیاسکاراستوبهترینفیلمک

وتاهمسابقه بین الملل وبهترینانیمیشن،برایرقابتدرجوایزاسکارمعرفیخواهندشد.
فیلم های کوتاه شش لول ســاخته مارتین مک دونا، برنده اسکار ۲00۶، زنبور بهکارگردانی 
آندره آرنولد، برنده اســکار ۲005، انیمیشن های هاروی کرومپت ســاخته آدام الیوت، برنده 
اسکار ۲00۴ وچاب چابز ساخته اریک آرمسترانگ، برنده اسکار ۲003 ازمهمترینبرندگانسال 

هایپیشجشنوارهفویلبوده اند.خورشــید چراغی پور، پانیذ اسماعیلی، آنیتا باقری، فراز مدیری و 
پیمان نعیمی بازیگران این فیلم کوتاه هستند.

این چهاردهمین حضور بین المللی خورشیدگرفتگی به شمار می آید.
خورشیدگرفتگی محصول مشترک کمپانی ایرانی ضلع ششم و کمپانی فرانسوی ستاره سفید 

بوده و پخش بین المللی آن بر عهده کمپانی مانیفست است.

خبر

برگزاری رویداد تولید محتوای دیجیتال 
بسیج خراسان شمالی 

فرمانده ســپاه جوادالائمه خراســان شمالی 
از برگــزاری دومین رویــداد تولید محتوای 
دیجیتال بسیج خراسان شمالی توسط سازمان 
فضای مجازی ســپاه جوادالائمه استان خبر 

داد.
به گزارش روزنامه »صبــح امروز« و به نقل 
از مهر، ســردار اســماعیل فرجی از برگزاری 
دومین رویداد تولید محتوای دیجیتال بســیج 
خراسان شمالی توسط سازمان فضای مجازی 

ســپاه جوادالائمه اســتان خبــر داد و اظهار 
داشت: این رویداد دوازدهم تا چهاردهم آبان 

ماه در استان برگزار می شود.
فرمانده ســپاه خراســان شــمالی ادامه داد: 
برگزاری رویداد تولید محتوای دیجیتال بسیج، 
فرصتی ارزشــمند جهت جذب ایده ها، کشف 
اســتعدادها و ســاماندهی گروه های منسجم 
تولید محتوا در بســتر فضای مجازی اســت.
وی افزود: این رویداد در محورهای انیمیشن، 

بازی موبایل و نرم افزار برگزار می شود.
فرجی تصریــح کرد: تیم ها و افراد شــرکت 
کننده در این رویداد در تاریخ مشــخص شده 
در محل برگزاری رویــداد حضور یافته و به 

تولید محتوا می پردازند.
فرمانده ســپاه جوادالائمه خراسان شمالی در 
انتها گفت: به برگزیدگان این رویداد دیجیتال، 
جوایز ارزنده، حمایت های مالی، تســهیلات و 

جذب سرمایه گذار تعلق می گیرد.

رسالت هنر تنها تزریق حال خوب نیست؛

کلیشه و شعار تا کِی؟!
شـبکه  و  تلویزیـون  محققیـن  عقیـده  بـه 
رسـانه  های  از  یکـی  خانگـی  نمایـش 
قدرتمنـد ارتبـاط جمعـی بـه شـمار می آیند. 
چراکـه بـه دلیـل ویژگی هـای منحصـر بـه 
فـرد، قادرنـد بـا پیام هـای تصویـری، تعداد 
بیشـماری از افـراد را در سراسـر دنیـا مـورد 
در  می توانـد  بنابرایـن  دهـد.  قـرار  خطـاب 
جامعه پذیـری  سـازماندهی،  هشیارسـازی، 
وفرهنگ سـازی نقـش مهمی داشـته باشـد.

بـه گـزارش روزنامـه »صبـح امـروز« و بـه 
نقـل از ایسـنا، یـک جامعـه شـناس دربـاره 
سـریال های  در  خشـونت  شـدن  پررنـگ 
اساسـا  می گویـد:  خانگـی  نمایـش  شـبکه 
خشـونت خـوب نیسـت اما بایـد پذیرفت که 
در جامعـه مـا هسـت و نبایـد آن را از آثـار 
نمایشـی حذف کـرد بلکه علل آن را ریشـه 

کرد. یابـی 
باید علل خشونت را ریشه یابی کنیم

دکتـر سـمیه فریدونـی بـا اعتقـاد بـر اینکـه 
منکـر ایـن حجـم خشـونت در جامعه نیسـت 
کـه بازنمایـی آن در سـریال ها نمایـش داده 
بـه  کـه  فیلمسـازانی  گویـد:  مـی  می شـود، 
خشـونت مـی پردازنـد، دستشـان درد نکنـد؛ 
چراکـه مـردم را از اتفاقـات جامعـه آگاه مـی 
کننـد. مـا بایـد قبـول کنیـم که خشـونت در 
جامعـه وجـود دارد و علـل آن را ریشـه یابی 
کنیـم.وی کـه عضـو هیـات علمـی موسسـه 
عالـی  آمـوزش  ریـزی  برنامـه  و  پژوهـش 
اسـت دربـاره ایـن سـوال که آیـا ایـن روزها 
هـای  سـریال  در  را  اول  حـرف  خشـونت 
شـبکه نمایـش خانگـی مـی زنـد، و آیـا این 
اتفـاق آموزنـده اسـت یـا بـار منفـی بـرای 
مخاطـب دارد؟ دیدگاهـش را اینگونـه بیـان 
هـای  سـریال  در  خشـونت  بازنمایـی  کـرد: 
حـال حاضر شـبکه نمایـش خانگـی و همین 
طـور فیلم هـای سـینمایی مـان، مدتی اسـت 
صـدر اخبـار شـده و همـه آدم ها دربـاره اش 
حـرف مـی زنند و ابـراز نگرانی های شـدیدی 
می کننـد، ولی مـن دوسـت دارم از این منظر 
بـه آن نـگاه کنیـم که آیـا خشـونت هایی که 
در فیلـم و سـریال های ایرانـی شـاهد آنهـا 
و  سـاخته  آیـا  هسـتند؟  غیرواقعـی  هسـتیم 
پرداختـه ذهـن کارگـردان و نویسـنده اند یا ما 
بـرای همـه آنها مشـاهده عینی داریم؟ شـاید 
هـم مـا گزینـه هـای فجیع تـر از ایـن هـا را 

روزانـه در جامعـه می بینیـم.
آیا تنها رسالت هنر نشان دادن 

خوبی هاست؟ 
او ادامـه داد: می خواهـم ایـن را بگویـم کـه 
مواجهـه ما بـا این موضـوع، مواجهـه ای از 
سـبک سیاسـت گذاری مان اسـت کـه غالبـاً 
صـورت مشـکل را حـذف می کنیـم و فکـر 
می کنیـم این حـذف کـردن، راه حلـی برای 
ماجراسـت. آیـا تنهـا وظیفـه و رسـالت هنر 
ایـن اسـت کـه بـه مـا حـال خـوب بدهـد 
و قشـنگی هـا و آدم هـای خـوب را نشـان 

بدهـد؟ همـان کاری کـه صداوسـیمای مـا 
می کنـد، در واقـع صداوسـیما ممکـن اسـت 
از  حجمـی  امـا  ندهـد  نشـان  را  خشـونت 
غـم را نشـان می دهـد کـه بـه نظـرم روی 
دیگـری از خشـونت اسـت. و شـاید شـبکه 
کـه  اسـت  جایـی  تنهـا  خانگـی  نمایـش 
آدم هـا امـکان ایـن را پیـدا مـی کننـد کـه 
واقعیـت آنچـه کـه در جامعـه رخ می دهد را 

بگذارند. نمایـش  بـه 
کلیشه، شعار و رویاپردازی در صداوسیما 

تا کی؟
وی همچنیـن نمونه هایـی از سـریال هـای 
تلویزیـون کـه بـار غـم را بـرای مخاطـب 
بـه عنـوان  یـادآور شـد و گفـت:  داشـتند، 
مثـال سـریال »سـتایش« یا سـریال »افرا« 
کـه اخیـرا از تلویزیـون پخـش شـد، گونـه 
هـای دیگـری از خشـونت را نشـان دادند و 
غـم را در شـدیدترین حالـت آن در رسـانه 
ملـی بازنمایـی کردنـد و جنـس این دسـته 
از کارهـا ایـن طـور اسـت کـه مـی گوینـد 
فقـط کسـی  و  بـد هسـتند  هـا  آدم  همـه 
کـه ناگهـان وارد داسـتان می شـود، چیـزی 
از خوبـی و مهربانـی را بـا خـود مـی آورد. 
چقـدر  کاراکتـر  فـلان  ببینیـد  مخاطبـان 
آدم خوبـی اسـت، چقـدر صبـور اسـت کـه 
توانسـت از سـختی هـا عبور کند! متاسـفانه 
مدام کلیشـه، شـعار و رویاپـردازی در کارها 
همیـن  از  بسـیاری  اینکـه  کمـا  می بینیـم 
عزیزانـی کـه در رسـانه ملی فیلم و سـریال 
صحبت هایشـان  پـای  اگـر  سـازند  مـی 
بنشـینیم خودشـان هـم خوشـحال نیسـتند 
از اینکـه پایـان کارهایشـان اینگونـه باشـد 
بلکـه ناگزیرنـد کـه داسـتان هـا را اینگونـه 

بـه پایـان برسـانند.
پـای  »زیـر  سـریال  بـه  سـپس  فریدونـی 
مـادر« اشـاره کـرد و توضیح داد: بـه عنوان 
مثـال سـریال »زیـر پـای مـادر« کـه چنـد 
تلویزیـون پخـش شـد، دو  از  سـال پیـش 
کاراکتـر پـدر و مـادر در ایـن فیلـم دیـده 
شـدند کـه بـه هـم علاقه منـد شـده بودنـد 
امـا انتهـای داسـتان پدر بـرای حفـظ بنیان 
بـه  پسـرش  خـوب  حـال  و  اش  خانـواده 
سـمت همسـر سـابقش برگشـت و به نظرم 
قصـه پایـان خیلـی لوسـی داشـت و حتـی 
بازیگـران هـم اعتـراض کردنـد. درواقع این 
سـبک از نگـرش ها، از جملـه نگرش هایی 
هسـتند کـه مردم بـا آنها مرتبط نمی شـوند، 
چـون واقعیت های جـاری زندگی ما نیسـت 
و حتـی بـا اصـول نوشـتن درام و فیلم نامـه 

هـم گاه مطابقـت ندارنـد.
همه مالک »زخم کاری« دوست داشتند

از  دیگـر  بخشـی  در  شـناس  جامعـه  ایـن 
ایـن گفـت و گـو بـه خشـونت شـخصیت 
اشـاره  کاری«  »زخـم  سـریال  در  مالـک 
کـرد و گفـت: وقتـی این مجموعه از شـبکه 
نمایـش خانگـی پخـش مـی شـد، آدم هـا 

مـدام می پرسـیدند چطـور شـخصیت مالک 
توانسـت انقـدر محبوب شـود و جالب اسـت 
می خواسـت  دلشـان  مخاطبـان  همـه  کـه 
هایـی  خشـونت  وجـود  بـا  کاراکتـر  ایـن 
دروغ  اینکـه  بـا  شـود  موفـق  داشـت  کـه 
آدم  حتـی  و  کـرد  مـی  خیانـت  می گفـت، 
از خشـونت  واقـع چیـزی  مـی کشـت! در 
نمانـده بـود کـه مالـک بـه آن تـن نـداده 
باشـد امـا چـه اتفاقـی می افتد کـه مخاطب 
دلـش مـی خواهـد او برنده شـود؟ بـه نظرم 
مـا بـا حـذف کـردن جلـوه هـای خشـونت 
نمی توانیـم گرایشـی کـه در جامعـه ایجـاد 
مـن  نظـر  بـه  ببریـم.  بیـن  از  را  می شـود 
مالـک بازنمایـی بسـیاری از مـا آدم هـا در 
زندگـی بـود. تجربه هایـی کـه تماشـاگران 
سـریال در زندگـی واقعـی خـود داشـتند که 
یـک قدرت بیرونی که زورش بیشـتر اسـت 
فشـار مـی آورد، تحقیر و سـرکوب می کند و 
بـه نوعـی توانمندی های مـان نادیـده گرفته 
شـده اسـت. حـالا آدم هایـی کـه سـریال را 
می دیدنـد، مالـک را نمـادی از آن قدرتـی 
می گرفـت،  انتقـام  بایـد  کـه  می دیدنـد 
و  دادنـد  مـی  حـق  مالـک  بـه  بنابرایـن 
دوسـت داشـتند هـر طور شـده انتقـام تمام 
توهین هـا و تحقیرهـا و فشـارها و نادیـده 

بگیـرد. را  گرفتـه شـدن ها 
او در عین حال بر این مسئله تاکید کرد 

که نباید خشونت را از آثار نمایشی حذف 
کرد.

وی اظهـار کـرد: بـه نظـرم خیلـی سـوال 
درسـتی اسـت کـه مـا بگوییـم چـه اتفاقی 
افتـاده کـه مـردم انقدر به تماشـای سـریال 
و   ... و  زخـم کاری  قورباغـه،  چـون  هایـی 
همچنیـن فیلـم هایی مثـل ابد و یـک روز، 
متـری شـش و نیـم و خیلـی آثـار دیگر که 
مـی  نشـان  رغبـت  هسـتند  بـار  خشـونت 
دهنـد. درواقـع در همـه این آثار گرایشـی از 
آدمی اسـت که همـواره برای حفـظ خانواده 
اش تـلاش مـی کنـد و در ازای ایـن ماجرا 
جریـان  ایـن،  شـاید  کـه  می دهـد  هزینـه 
واقعـی بسـیاری از آدم های زندگی ما باشـد 

کـه از دیدنشـان لـذت مـی برند.
خشونت را باید دید و دلایلش را پیدا کرد

ایـن جامعه شـناس سـپس خاطرنشـان کرد: 
بـه نظـرم خشـونت را بایـد دیـد و دلایلش 
بـه  پیـدا کـرد. حـذف کـردن خشـونت  را 
از  ناشـی  ظواهـر  کـردن  حـذف  معنـی 
را  خشـونت  ظواهـر  مـا  نیسـت،  خشـونت 
حـذف می کنیـم امـا بـه اینکـه چـه چیـزی 
بـه ایـن خشـونت هـا دامن مـی زنـد توجه 
نمی کنیـم؛ در حالـی کـه کـه به نظـرم این 
سـطح فقـر و نابرابری، این همـه گرایش به 
طبقـه بندی، اهمیـت سـرمایه داری، نادیده 
گرفتـن آدم هـا و ... افـراد را بـه این سـمت 
مـی بـرد که وقتی مـی بیند آدمی پیدا شـده 
کـه فیلمـی می سـازد کـه انـگار مـی فهمد 

چـه چیزی مخاطـب را آزار می دهـد، اثرش 
انـگار  شـود.  مـی  جـذاب  مخاطـب  بـرای 
می شـوند  شـنیده  فیلم هـا  ایـن  در  آدم هـا 
و ایـن شـنیده شـدن برایشـان لـذت دارد، 
بنابرایـن آثاری که با خشـونت همراه اسـت 

دنبـال می کننـد. را 
 تک صدایی در رسانه ملی 

فریدونـی دربـاره انتقـاد از فضـای سـازمان 
صداوسـیما این رسـانه را دارای ویژگی های 
یک رسـانه ملی ندانسـت و گفـت: به عنوان 
مثـال رسـانه ملی ما کارشناسـانی مـی آورد 
کـه وقتی بـه آنهـا می گوییم گوشـت و مرغ 
گـران شـده، می گویند کمتـر بخوریـد! یا به 
عنـوان مثـال می گویـد اگـر حالتـان خـوب 
نیسـت از ایـن کشـور برویـد؛ البتـه ممکـن 
اسـت تلویزیـون در برابر این مسـائل موضع 
در  آنقـدر  نگـرش  ایـن  رواج  ولـی  بگیـرد 
رسـانه ملـی زیـاد شـده اسـت. رسـانه ملـی 
بایـد محـل بازنمایـی همـه صداهای کشـور 
باشـد؛ در صورتـی که در رسـانه ملی ما تک 
صدایی اسـت و این بسـیار شـرایط را دشوار 
می کنـد.وی همچنیـن تصریـح کـرد: اکنون 
دسـت کـم مـن در جایگاهـی نیسـتم کـه 
بگویـم تمـام این فیلم و سـریال هـا را پاک 
کنیـد و هیچ کدام نباشـند چـون همه آنها بد 
هسـتند. مـا باید ریشـه های خشـونت را پیدا 
کنیـم و قوانیـن و چارچوب هـای تربیتی مان 
را بررسـی کنیـم کـه چـه چیزی باعـث این 
همه خشـونت شـده اسـت. فرض مثـال اگر 
مـا ایـن فیلـم  و سـریال هـا را نسـازیم آیـا 
خشـونت از بیـن می رود؟ خدا را شـکر که ما 
الان می توانیـم این خشـونت ها را در فیلم و 
سـریال هایمان ببینیم. متاسـفانه خشونت در 
کتاب درسـی، فرهنگ، رسـانه ملـی، قوانین، 
خانـواده و مـدارس ما به شـدت جریـان دارد 
و بازنمایـی اش در لحظـه بـه لحظـه ایـن 
بـرای آن هـا  اجتمـاع دیـده می شـود. چـرا 
کسـی فریـاد نمی زنـد. مـا بایـد قبـول کنیم 
کـه خشـونت در جامعـه مـا وجـود دارد. بـا 
ایـن همـه بالاخره آیـا جزو وظایف سـینما و 
تلویزیـون هسـت که این معضلات را نشـان 
بدهـد یـا خیـر؟ یـا اینکـه مـا همیشـه بایـد 
فیلـم و سـریال هـای زرد و سـرگرم کننـده 
بسـازیم کـه البته قطعـا هر تم، طرفـداران و 

ارزشـمندی های خـودش را دارد.
نمایش خشونت

واقعـاً  مـن  کـرد:  تاکیـد  سـپس  فریدونـی 
منکـر خشـونت نیسـتم و با خـودم می گویم 
ایـن کارهـا باعـث شـود برخـی  ای کاش 
آدم هـا کمـی بـه خودشـان بیاینـد. اتفاقـاً 
دستشـان درد نکنـد کسـانی کـه راجـع بـه 
و  سـازند  مـی  سـریال  و  فیلـم  خشـونت، 
نشـان مـی دهند. مـا اگـر از افرادی باشـیم 
کـه آگاه بـه موضـوع باشـیم و بتوانیـم بـه 
عنـوان سـرنخ از ایـن آثـار اسـتفاده کنیـم، 
مـی فهمیـم کـه در جامعـه چـه اتفاقاتـی 

مـی افتـد. از دیدگاه مـن جای ایـن نگرانی 
هسـت کـه تنها نقطـه ای هم کـه می توانیم 
کمی مشـکلات جامعه را در حوزه خشـونت 
نمایـش  شـبکه  هـم  آن  و  بدهیـم  نشـان 
خانگـی و سینماسـت، هـم گرفته شـود. من 
شـخصا بـه ایـن فیلـم و سـریال هـا احترام 
مـی گذارم و خوشـحالم کـه آدم هایی آمدند 
کـه آثـاری می سـازند که فقط حـول جریان 
نمـی چرخنـد و  عشـق و مسـائل عشـقی 
سـوژه هـای ارزشـمند و واقعـی را در جامعه 

پیـدا می کننـد.
در دسترس بودن این آثار برای همه گروه 

های سنی 
بـه  حـال  عیـن  در  جامعه شـناس  ایـن 
فرهنگ سـازی گـروه های سـنی در جامعه 
بـرای تماشـای آثـار نمایشـی خشـونت بـار 
کـه  و گفـت: مشـکل جـدی  کـرد  تاکیـد 
وجـود دارد در دسـترس بودن ایـن آثار برای 
همـه گـروه های سـنی اسـت که بـه نظرم 
خیلـی اشـتباه اسـت و بایـد فرهنگ سـازی 
شـود کـه گروه هـای خـاص سـنی چطـور 
بـه ایـن آثـار دسترسـی نداشـته باشـند. بـه 
عنـوان مثـال در سـریال زخم کاری نوشـته 
شـده بـود که زیـر 15 سـال کار را نبینند اما 
مـن نمی دانـم در خانواده ها چقـدر فرهنگ 

سـازی شـده بود.
شبکه نمایش خانگی فرصت انتخاب 

می دهد
فریدونـی در پایـان گفـت و گـوی خـود بـا 
ایسـنا دربـاره ایـن دیـدگاه کـه چقـدر مردم 
ایـن روزهـا خشـونت مـی طلبند کـه باعث 
شـده فیلمسـازان شـبکه نمایـش خانگی به 
سـمت ایـن تـم برونـد و اینکـه چقـدر خود 
فیلمسـازان، ذائقـه مـردم را تغییـر داده انـد 
معتقد اسـت: بعـد از مدت ها شـبکه نمایش 
خانگـی فرصـت انتخاب بـرای آدم ها آورده 
اسـت و اگـر ایـن فرصـت هـا بیـش از این 
هـم وجـود داشـت، مـردم بازنمایـی هـای 
زندگـی واقعـی شـان را انتخـاب می کردنـد 
و ایـن اتفـاق بـه ایـن معنـی نیسـت کـه 
گونـه هـای دیگـری از فیلـم و سـریال هـا 
دیـده نمـی شـوند، کما اینکـه آثار طنـز نیز 
فـروش هـای میلیـاردی دارنـد. درواقع آدم 
هـا در موقعیت هـای مختلـف انتخـاب های 
متفاوتـی دارنـد کـه همیـن شـبکه هـا این 

فرصـت را فراهـم کـرده اند. 
او گفـت: در همیـن شـبکه هـا آثـار طنـزی 
هم دیده می شـود کـه مخاطبـان خودش را 
دارد، بنابرایـن مـن فکـر نمی کنم فیلمسـاز 
ذائقـه مـردم را تغییـر داده باشـد بلکـه در 
اینجـا یـک امـکان بـروز و ظهـور انتخـاب 
هـا را مـی بینیـم بـه همیـن خاطـر معتقـد 
بـه این موضوع نیسـتم. در واقع فیلمسـازان 
مـا دایـره انتخاب های گسـترده تـری برای 
مـردم مـی آورنـد و آدم هـا هـم انتخـاب 

می کننـد
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شهردار جدید فیض آباد خراسان رضوی 
معارفه شد

شــهردار جدید شهر فیض آباد مرکز شهرستان مه ولات خراسان رضوی امروز طی مراسمی با 
حضور معاون دفتر امور شهری و شوراهای استانداری خراسان رضوی معارفه شد.

به گزارش صبح امروز، معاون دفتر امور شــهری و شوراهای استانداری خراسان رضوی در این 
مراســم گفت: شهر فیض آباد دارای ظرفیت های فراوانی است و باید از این ظرفیت ها استفاده 
شود  هر چند که بودجه شــهرداری فیض آباد با وضعیت فعلی اقتصادی شهر تطبیق ندارد لذا 

بودجه باید ارتقا پیدا کند و خدمت رسانی هم  مناسب با آن افزایش یابد.
امیر حمزه ذاکر افزود: کار شهرداری فقط آسفالت و جدول نیست و باید نیازهایی مثل فعالیت های فرهنگی 
 مد نظر قرار گیرد و به زیباسازی شهرها و توجه به فضای سبز و معماری های اصیل هم باید توجه شود.

  
وی ادامه داد: باید از نظرات نخبگان و از روش های نوین در زمینه مدیریت شهری استفاده شود 

و بحث الکترونیکی کردن شهر مد نظر قرار گیرد.
امام جمعه شهرستان مه ولات هم در این نشست گفت: شایسته سالاری از اصول مهم مدیریت 
است که در انتصاب ها باید مد نظر قرار گیرد و افراد باتوجه به تعهد،تخصص و شایستگی برای 

مدیریت انتخاب شوند.
حجت الاسلام حسین اسلامی روز سه شنبه در مراسم تکریم و معارفه شهردار فیض آباد افزود: 
انتظار ما از شــهردار منتخب این اســت که در مدیریت شهری با عمل صادقانه  اعتماد مردم را 

جلب کنید
وی ادامه داد:فرار سرمایه ها از شهر از بحران های شهر است و ما باید زیر ساخت اقتصادی در 

شهر را  برای سرمایه گذاران فراهم کنیم.
در این مراسم مرتضی رییسی به عنوان شهردار جدید فیض آباد منصوب و از خدمات علی قدوسی 

که به مدت سه ماه سرپرستی این  شهرداری  را بر عهده داشت تجلیل شد.
فیض آباد، مرکز شهرستان 55 هزار نفری مه ولات در ۲0۷ کیلومتری جنوب مشهد قرار دارد.

در نشست داوری بخش گلستان استقبال از بهار ۱40۱ مطرح شد؛

نتیجه مشارکت مردمی تقویت سیمای شهر 
است

دبیر جشنواره استقبال از بهار 1۴01 گفت: هدف استفاده از نظرات و مشارکت مردمی برای بهبود 
کیفیت سیما و منظر شهر با استفاده از المان ها و ارایه های هنری در مناسبت های مختلف است.

به گزارش صبح امروز، بهزاد چوپانکاره در تشریح اهداف و اولویت های برنامه های استقبال از بهار 
و ارتقای کیفیت جشنواره استقلال از بهار، بیان کرد: بر مبنای سیاست های شورای اسلامی شهر، 

الزامی است که نگاه و نظر مردم درباره فضای شهری باید بیشتر شود.
وی در ادامــه افزود: در واقع اهمیت میزان مشــارکت اجتماعی و مشــارکت مردمی و انتخاب 
المان هایی که قرار است در شهر نصب شود، باعث شد که در سال گذشته و امسال نظر شورای 

اجتماعی محلات به عنوان فعالان فرهنگی که اتفاقا دغدغه محله خودشان را دارند بگیریم.
دبیر جشنواره استقبال از بهار 1۴01 ضمن تاکید بر لزوم اخذ آرای مردم برای اکران یک اثر هنری 
در شهر، تاکید کرد: این اتفاق کمک می کند که بتوانیم اتفاقات و رویدادهای بهتری را در شهر 
مشهد رقم بزنیم. مطمئنا نیاز داریم که در این گام های ابتدایی، حضور شورای اجتماعی محلات 
را بیشتر از قبل در کنار خودمان احساس کنیم و حضور پر مهر شما در کنار مجموعه هایی که 

مشغول تلاش برای زیباسازی سیما و منظر شهر هستند بی اثر نخواهد بود.
چوپانکاره تصریح کرد: مطمئنا تاثیر آرای شــما در کمک کردن به اینکه در چه بخش ها و چه 

سطوحی، به چه اندازه و در چه حجمی افزایش یابد، قابل توجه و تامل خواهد بود.
وی خاطرنشان کرد: امروز بخش آثار گلستان و در واقع گل آرایی شهر مشهد که به همت سازمان 
پارک ها و معاونت خدمات شــهری مشهد رقم خواهد خورد، به رای گیری گذاشته می شود و از 

نظرات شوراهای اجتماعی محلات در این حوزه بهره مند خواهیم شد.
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معاون عمران،حمل ونقل وترافیک شهرداری مشهد،گفت: پروژه پارکینگ هشت آباد 
واقع در خیابان توحید درحال حاضر از پیشرفت فیزیکی 85 درصدی برخوردار است.

به گزارش صبح امروز، خلیل الله کاظمی،دراین خصوص افزود: یکی از مشکلاتی که 
درمحدوده میدان شــهدا و هسته مرکزی شهربا آن روبرو هستیم کمبود فضای پارک 

خودرو است،برهمین اساس احداث پارکینگ هشت آباد در دستورکار قرار گرفت.
وی اضافه کرد: پس از طی مراحل طراحی و کسب مجوزها عملیات احداث پارکینگ 
هشــت آباد با ظرفیت ۴۷۲ جای پارک خودرو در خیابان توحید جنب بوستان توحید در 
نزدیکترین محل به میدان شــهدا در تاریخ 11آذرماه 99 آغاز شد.معاون عمران،حمل 
ونقل و ترافیک شهرداری مشهد، تصریح کرد: این پارکینگ با استفاده از تجهیزات به 

روز و سیستم های هوشمند در زمینی به مساحت 10 هزار مترمربع درحال احداث است.کاظمی،با بیان اینکه پارکینگ هشت آباد 
دارای ۲0 هزار و 11۲ مترمربع فضای مســقف و 5 هزار و ۲۴ مترمربع فضای غیرمســقف است اظهارکرد: فونداسیون و اسکلت 
این پارکینگ بتنی و رمپ ورودی از عرصه میدان شهدا خواهد بود.وی ادامه داد: پارکینگ هشت آباد در حال حاضر از 85 درصد 

پیشرفت فیزیکی برخوردار است و طبق برنامه ریزی های انجام شده تا پایان امسال آماده بهره برداری خواهد شد.

مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری مشهد،گفت: طی مهرماه بیش از 
یک میلیون و300هزار زائراز طریق پایانه های مسافربری شهرداری جابجا شده اند.

به گزارش صبح امروز جلال قربانی،در این خصوص افزود: براســاس آمار از ابتدای تا 
30 مهرماه امســال یک میلیون و300 هزارو۶83 زائر از طریق پایانه های مسافربری 

شهرداری به مشهد وارد و یا ازاین شهر خارج شده اند.
وی اضافه کرد: این درحالی اســت که طی مهرماه ســال گذشته این عدد 98۲ هزارو 
9۴9 زائر بوده اســت .مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری مشهد،ادامه 
داد: مقایسه این دو آمار نشان دهنده آن است که جابجایی مسافر از طریق پایانه های 
مسافربری شهرداری در مهرماه امسال 31۷هزارو ۷3۴ نفر نسبت به مهرماه 99 افزایش 

داشته است.
قربانی با اشــاره به اینکه ضدعفونی اماکن مرتبط با پایانه ها و پروتکل های بهداشتی برای مقابله با ویروس کرونا به شدت اجرا 
می شود افزود: با این حال از زائران و مجاوران عزیز درخواست می شود تا از سفرهای غیر ضروری خود داری کرده و در صورت 
ضرورت انجام سفر بلیت خود را قبل از مراجعه به پایانه ها از درگاه های الکترونیک و یا آژانسهای مسافرتی خارج از پایانه تهیه کنند.

پیشرفت فیزیکی 85 درصدی پارکینگ هشت آباد جابجایی یک میلیون و300هزار زائر از طریق پایانه های مسافربری مشهد

مدیر پروژه توسعه حمل و نقل انسان محور شهرداری مشهد خبرداد؛

 250 کیلومتر مسیر دوچرخه تا پایان سال جاری
مدیر پروژه توسعه حمل و نقل انسان محور شهرداری مشهد 
ازتکمیل مسیر ۲50 کیلومتری دوچرخه تا پایان سال جاری 

خبرداد.
به گــزارش صبح امروز، جمشــید جعفــری در خصوص 
پیوستگی مســیرهای دوچرخه در سطح شهر، اظهار کرد: 
طبق مطالعات انجام شده باید مشهد به ۲50 کیلومتر مسیر 
دوچرخه مجهز شود که در صورت تامین بودجه تا پایان سال 

جاری به این افق دست پیدا خواهیم کرد.
وی ادامه داد: در ســال های گذشته هدف خود را بر خیابان 
هایی که امکان اجرا مســیر در آن ها وجود داشت، متمرکز 

کردیم.
مدیر پروژه توســعه حمل و نقل انســان محور شهرداری 
مشهد تاکید کرد: در سطح بعدی به دنبال ایجاد پیوستگی 
مســیرهای ایجاد شده هستیم تا در شهر شاهد یک شبکه 
پیوسته ۲50 کیلومتری باشیم. هرچند که در مناطقی مانند 
مناطق 1۲ و 10 که به واسطه بزرگراه از هم جدا می شوند، 

ایجاد پیوستگی اقدام بسیار سخت و مشکلی است.
جعفری افزود: با این وجود در هر منطقه طرح پیوستگی در 
نظر گرفته شــده است، به طور مثال در گذشته شاهد ایجاد 
مســیر دوچرخه در منطقه یک و بولوارهای خیام و شهید 
صادقی بودیم که امســال ایجاد مسیر دوچرخه بولوار ارشاد 
را در دست اقدام داریم تا این دو معبر را به هم متصل کند.

وی تصریح کرد: همچنین در منطقه یک و هشت در گذشته 
مسیرهای خیابان کوهسنگی، احمدآباد، ملاصدرا داشته ایم 
و در ادامه آن خیابان کلاهدوز نیز مجهز به مسیر دوچرخه 
شده که این امر سبب پیوستگی مسیرهای دوچرخه در این 

محدوده شهری شده است.
مدیر پروژه توسعه حمل و نقل انسان محور شهرداری مشهد 
گفت: در ســال جاری اگر موفق به آن شــویم که خیابان 
کلاهدوز را تــا چهارراه ابوطالب امتداد دهیم، پیوســتگی 

دیگری به وجود می آید.
جعفری عنوان کرد: در منطقه 5 بولوارهای چمن و آیت الله 
مجلســی مجهز به مسیر دوچرخه بودند که در سال جاری 
برای بولوار میرزا کوچک خان نیز ایجاد مســیر دوچرخه را 
مدنظر گرفته ایم که این مسیر زمینه اتصال دو منطقه ۴ و 

5 را فراهم می آورد.
وی خاطرنشــان کرد: در منطقه 10 نیز در گذشــته مسیر 
دوچرخه در بولوارهای شــاهد و امامیه اجرا شده بود که در 
سال جاری بولوارهای حجاب و ادیب را در برنامه قرار داده 

ایم.
مدیر پروژه توسعه حمل و نقل انسان محور شهرداری مشهد 
اضافه کرد: در مناطق مختلف این شبکه ها در حال تکمیل 
است تا به یک پیوستگی خوبی در سطح مناطق دست پیدا 

کنیم؛ هرچند تا نقطه ایده آل خود فاصله زیادی داریم.

جعفری گفت: در محورهای اصلی شــهر و در محور شرقی 
و غربی از انتهای خیابان نخریسی تا انتهای وکیل آباد یک 
مسیر دوچرخه پیوســته در نظر گرفته شده است. در حال 
حاضر قسمت اعظمی از بولوار وکیل آباد به مسیر دوچرخه 
مجهز شده و اکنون از پل شهید قانع تا انتهای بولوار وکیل 
آباد نیازمند مســیر دوچرخه است که شامل مناطق 9 و 11 
می شود.وی ادامه داد: در مرکز شهر، خیابان امام رضا )ع( به 
سمت حرم مطهر رضوی دارای مسیر دوچرخه است اگر از 
میدان دکتر شریعتی تا میدان بسیج نیز شبکه دوچرخه ایجاد 
کنیم؛ محور غربی و شــرقی به سمت حرم مطهر رضوی 
هم متصل شده و پیوستگی ایجاد خواهد شد. همچنین در 
ادامه نیز خیابان فدائیان اسلام در دستور کاراست تا در محور 
شرقی و غربی مشهد نیز اتصال ایجاد شود و در مرکز شهر 

به خیابان امام رضا )ع( منتهی شود.
مدیر پروژه توســعه حمل و نقل انســان محور شهرداری 
مشــهد افزود: از سوی دیگر از میدان آزادی به سمت حرم 
مطهر و میدان شهدا که شامل مسیر بولوار ملک آباد، بولوار 
شــهید کلاهدوز ،خیابان سناباد و چمران می شود، با ایجاد 
مسیرهای دوچرخه پیوســتگی به وجود آمده اما در خیابان 
آیت الله شــیرازی به دلیل اصلاح پیاده رو ، مسیر جداگانه 
بــرای دوچرخه احداث نخواهد شــد و دوچرخه ســواران 

می توانند از سواره رو آرام سازی شده استفاده کنند.

جعفری اظهار کرد: علاوه بر این موارد، از پارک خورشید در 
منطقه 9 به میدان شهدا نیز پیوستگی از طریق بولوار نماز ، 

خاقانی، شهید کاوه و پیروزی ایجاد شده است.
وی تصریح کرد: در محور شمالی و جنوبی یعنی از خیابان 
خواجه ربیع تا کوهسنگی، مسیر دوچرخه در میدان شهدا تا 
کوهسنگی و میدان شهدا تا تقاطع خیابان آیت الله عبادی 
احداث شده اما از این تقاطع به بعد به سمت خواجه ربیع به 
دلیل عدم تعریض معبر و عقب نشینی، احداث مسیر میسر 

نشده است.
مدیر پروژه توسعه حمل و نقل انسان محور شهرداری مشهد 
تاکید کرد: با این پیوستگی هایی که در سطح شهر مشهد 
در دســت اقدام داریم از لحاظ کمی به هدف ۲50 کیلومتر 
مسیر دوچرخه تا آخر سال جاری خواهیم رسید؛ اما به لحاظ 

پیوستگی افق بلند مدت تری نیاز است.
جعفری عنوان کرد: متاســفانه در سال های اخیر در ایجاد 
مسیرهای دوچرخه بر روی محورها تمرکز شده اما یکی از 
ویژگی های مهم که پیوستگی این مسیرهاست مورد توجه 
قرار نگرفته و در تقاطع ها و میادین شــهر که نقاط اتصال 
هستند زیرساختی برای دوچرخه ایجاد نشده است. اگر می 
خواهیم شبکه پیوسته مســیر دوچرخه به صورت ایمن در 
شهر داشته باشیم؛ باید در محل تقاطع ها و میادین نیز این 

پیوستگی را به نحو احسن ایجاد کنیم.

رئیس کمیسیون عمران، حمل ونقل و ترافیک 
شورای اســلامی شهر مشــهدمقدس گفت: 
شــورای ششــم به دنبال هوشمندسازی تمام 
فعالیت  های حوزه حمل ونقل بــوده و این امر 
مستلزم همکاری سازمان فاوا و حوزه حمل ونقل 

و ترافیک شهرداری مشهد است.
به گزارش صبح امــروز، ایمان فرهمندی در 
حاشیه بازدید از سازمان فاوا شهرداری مشهد 
با بیان اینکه در بحث ارائه خدمات شهرداری 
به مردم، نحوه ارتباط و تعامل با شهروندان و 

کیفیت ارائه خدمات از اهمیت بالایی برخوردار است، اظهارکرد: »هوشمندسازی«، ابزاری است که می تواند 
نقش بسزایی در ارتقاء کمی و کیفی این خدمات ایفا کند و رضایتمندی عمومی را به همراه داشته باشد.

وی افزود: در کنار این ارتقاء کمی و کیفی، کاهش هزینه ها و جلوگیری از اتلاف وقت مردم از دیگر مزایای 
هوشمندســازی محسوب می شود و برهمین اساس تقویت مدیریت شــهری از حیث هوشمندسازی برای 

شورای ششم از جایگاه ویژه ای برخوردار است.
فرهمندی با بیان اینکه بهره گیری از ابزارهای هوشمند در حوزه حمل ونقل بسیار حائز اهمیت است، گفت: 
مهمترین بحث در حوزه حمل ونقل اعم از اتوبوس و مترو و تاکسی، نحوه تعامل و کیفیت ارائه خدمات به 

مسافر است و باید بتوانند به راحتی خدمت مدنظر خود را دریافت کنند.
رئیس کمیســیون عمران، حمل ونقل و ترافیک شــورای اسلامی شهر مشــهدمقدس با اشاره به موضوع 
حمل ونقل کرامت محور، تصریح کرد: این موضوع که در شــعار شــورای ششــم یعنی »مشــهدالرضا)ع(؛ 
جهان شــهر برکت و کرامت« هم قید شــده، اشاره به این دارد که عموم مســافران باید خدمات مطلوب، 

باکیفیت و در کوتاهترین زمان دریافت کنند.
فرهمندی گفت: این هدف با هوشمندســازی و استفاده از ابزارها و فرآیندهای هوشمند و با کمک سازمان 

فاوا و حوزه حمل ونقل شهرداری قابلیت تحقق دارد.
وی بــا بیان اینکه تاکنون عموم مردم با برخی از این زیرســاخت های هوشــمند همچون  »من کارت« و 
»الیت« درگیر بوده اند، تصریح کرد: در برخی از این زیرســاخت ها به جهت مسائلی که در پیاده سازی آنها 
وجود داشــته، همچون پرداخت های غیرنقدی در ناوگان تاکســیرانی خیلی موفق نبوده است؛ فرآیندها و 
پشتیبانی های این زیرســاخت ها نیازمند اصلاح و اطلاع رسانی و تبلیغات بیشتر برای ارتقاء آگاهی عمومی 

است.
فرهمندی گفت: در دوره ششــم شــورای اسلامی شهر مشهد، به دنبال هوشمندســازی تمام فعالیت  های 
حوزه حمل ونقل هســتیم و همه این خدمات شــامل فرایندهای شارژ و پرداخت کرایه، زمان بندی خدمات، 
اطلاع رسانی ها، بازرسی و نظارت ها، صدور مجوزات، آموزش و فرهنگسازی و ... باید به صورت الکترونیکی 

و هوشمند انجام شوند.
شایان دکر است، در این بازدید، محمدجواد رجائیان، مدیرعامل سازمان فاوا شهرداری مشهدمقدس به ارائه 

گزارشی از اقدامات انجام شده توسط این سازمان در چندسال گذشته پرداخت.

عضو هیات رئیســه شورای اسلامی شهر مشهدمقدس گفت: پیوست فرهنگی باید از مرحله طراحی و تعریف 
پروژه که در فاز مطالعات هستیم، متناسب با شرایط فرهنگی و اجتماعی، برای تمامی پروژه ها، اعم از عمرانی، 

حمل ونقل و خدمات شهری و ...،تهیه شود.
به گزارش صبح امروز، حســین حســامی در گفتگویی به تشریح اهمیت درنظر گرفتن پیوست فرهنگی برای 
بوستان های سطح شهر پرداخت و اظهارکرد: گاه در مجموعه مدیریت شهری شاهد نگاهی متفاوت به پیوست 

فرهنگی برای پارک ها هستیم.
وی گفت: پیوســت فرهنگی در اصل به معنی فصل فرهنگی در تعریــف پروژه های مختلف اعم از عمرانی، 
حمل ونقلی، خدمات شــهری و ... است و این پیوست باید از مرحله طراحی و تعریف پروژه که در فاز مطالعات 

هستیم، متناسب با شرایط فرهنگی و اجتماعی حاکم تهیه شود.
حسامی پیوســت فرهنگی را مجموعه مطالعاتی دانست که حاوی ارزیابی تبعات فرهنگی و اجتماعی است و 
افزود: پیوست فرهنگی موجب می شود که سیاستگذاری تصمیم گیران با حداکثر کارایی و حداقل آسیب ها باشد.
عضو هیات رئیســه شورای اســلامی شهر مشهدمقدس با تاکید بر اینکه پیوست فرهنگی باید در جزء به جزء 

پروژه ها دیده شود، تصریح کرد: این پیوست دارای ابعاد مختلفی است که باید قابل ارزیابی هم باشد.
حسامی با بیان اینکه موانع فرهنگی و اجتماعی در پروژه ها باید شناسایی و راهکار اجرایی مناسب با آنها را باید 
پیش بینی کنیم، گفت: در کنار این موضوع، پیامدهای منفی و مثبت کوتاه مدت و بلندمدتی که مترتب از اجرای 

پروژه هاست هم باید رصد شود.
عضو کمیســیون فرهنگی و اجتماعی شورای شهر مشهدمقدس تهیه پیوست فرهنگی برای پروژه ها، به ویژه 

پارک های بزرگ را امری ضروری دانست.
حسامی گفت: پیوست فرهنگی باید با نظر تمامی ذی نفعان تهیه شود و مهمترین ذی نفعان شهر ما هم زائران 

و مجاوران هستند.
وی در ادامه گفت: پارک های سطح شهر باید محل مناسبی برای برگزاری جشن ها و مناسبت های ملی و مذهبی 

داشته باشند و فضاهای فرهنگی همچون نمازخانه و کتابخانه و ... نیز در طراحی پارک ها لحاظ شود.
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 برد خیره کننده استراماچونی مقابل شفر 
با هت تریک دیاباته

الغرافه با هدایت آندره اســتراماچونی در مصاف با شاگردان وینفرد شفر در الخور به 
بردی پرگل دست یافتند.

به گزارش خبرگزاری فارس، از هفته هفتم رقابت های لیگ ســتارگان قطر، الغرافه 
که هدایت آن را آندره استراماچونی بر عهده دارد میزبان الخور بود که هدایت آن را 

وینفرد شفر سرمربی آلمانی برعهده دارد.
جدال ســرمربیان سابق اســتقلال در این مصاف جذاب و دیدنی با برد خیره کننده 

الغرافه با 5 گل همراه شد.
در این بازی شــیخ دیاباته مهاجم سابق اســتقلال بار دیگر درخشید و این بار مقابل 

شاگردان شفر، هت تریک کرد.
وی در دقایق 3۶، ۴5 و ۷5، گل های دوم، چهارم و پنجم تیمش را به ثمر رساند.

الغرافه با این برد پرگل 1۲ امتیازی شد و در رده پنجم است.
الخور هم با ۴ امتیاز در رده دهم قرار دارد.

مهاجری: جداشدن توافقی من از پدیده 
یک فرافکنی است

سرمربی برکنار شــده پدیده گفت: جداشدن توافقی من از پدیده یک فرافکنی است 
چون برای خودم ارزش قائل هستم و کسی به من نگفته است که شما دیگر سرمربی 

تیم نیستی.
مهاجری: جداشدن توافقی من از پدیده یک فرافکنی است

به گزارش خبرگزاری فارس از مشــهد، جلسه تمرینی صبح امروز تیم فوتبال پدیده 
با حواشــی زیادی همراه بود؛ عدم شرکت بازیکنان در تمرین و حضور همزمان رضا 
مهاجــری و اکبر میثاقیان در محــل تمرین از نکات بحث برانگیز امروز به شــمار 

می رفت.
رضا مهاجری در گفت وگو با خبرنگار فارس در مشــهد با تاکید بر اینکه حضور او در 
پدیده به دلیل کمک به شهر مشهد بوده است، گفت: در این دو ماه ما با مشقت های 

زیادی کار کردیم و انتقادی هم از کسی نکردیم.
ســرمربی برکنار شده پدیده درباره بازی هفته سوم پدیده مقابل نفت مسجد سلیمان 
اظهار کرد: در این رابطه من از دید آقایان مســئولیتی ندارم و آنهایی که مســئولیت 
دارنــد باید جواب دهند. دربــاره آینده تیم هیچ اظهار نظــری نمی توانم بکنم چون 

مسئولیتی گویا ندارم.
وی با اشــاره به رفاقت خــود با میثاقیان گفت: جداشــدن توافقی من از پدیده یک 
فرافکنی اســت چون برای خودم ارزش قائل هســتم و کسی به من نگفته است که 

شما دیگر سرمربی تیم نیستی.
مهاجری با اشــاره به درخواســت بازیکنان بر ادامه همکاری وی با پدیده نیز گفت: 
بازیکنــان به من لطف دارند اما فوتبال شــهر مهم تر از مهاجری اســت. این چیزی 
اســت که برای همه شما ثابت شده اســت، هیچ مربی از اعتبار خود نمی گذارد تا با 
13 بازیکن در برابر آلومینیوم به میدان برود چراکه همه انتظار داشتند 13 یا 1۴ گل 

بخوریم.

کامرانی فر:

 اظهارات در مورد VAR واقعیت ندارد
دبیر کل جدید فدراسیون فوتبال گفت:ما عاری از 
اشتباه نیستیم و در کارهایمان حساب شده پیش رفتیم 
ولی اینکه در ادامه با این شرکت کار کنیم یا خیر در 
آینده مشخص خواهد شد.به گزارش خبرنگار ورزشی 
خبرگزاری فارس، حسن کامرانی فر بعد از نشست 
هیات رئیسه فدراسیون فوتبال اظهار داشت:  امروز 
اعضای محترم هیات رئیسه و رئیس فدراسیون لطف 
داشتند و من را که 3 ماه سرپرست دبیر کلی بودم را 
به عنوان دبیر کل انتخاب کردند. وظیفه من طبیعتا 
سخت تر خواهد شد. باید از تجربیاتی که در حوزه بین 
الملل دارم استفاده کرده و از روابطم برای پیشرفت  و 
توسعه فوتبال به کار بگیرم.وی افزود: در این مسیر 
قطعا کاستی هایی وجود دارد و من هم معایبی دارم. 
از همه می خواهم به پیشرفت فوتبال کمک کنند. 
فدراسیون در این مدت نشان داده مسیر توسعه را در 
پیش گرفته است هر چند نیاز داریم نکاتی را به ما 
گوشزد کنید.دبیر کل فدراسیون فوتبال گفت: امروز 
بیش از ۲0 مصوبه داشتیم، یکی از مصوبات خیلی 
مهم که فوتبال ما سالیان قبل به آن نیاز داشت این 
بود امروز حذف گل زده در  صعود و سقوط مسابقات 
فوتبال، فوتسال و فوتبال ساحلی و بانوان بود.از حالا 
گل زده نداریم و رنکینگ به صعود و سقوط  تیم 
ها کمک می کند، هرچند اعتقاد دارم افرادی که در 
فوتبال هستند سالم کار می کنند ولی نیاز به قوانینی 

داریم که کار را پیش ببریم.کامرانی فر تاکید کرد:تیم 
ملی امید در یکسری از مسابقات حاضر شده، هیات 
رئیسه تصویب کرده که تا المپیک ۲0۲۴ با کادر فنی 
خیلی خوب برای اولین بار بتوانیم به المپیک صعود 
کنیم. هیات رئیسه نگاهی دارد که تیم هایمان را در 
رده های بالا و به خصوص المپیک داشته باشیم.وی 
در خصوص اینکه دبیر کل فدراسیون فوتبال باید ۴ 
سال سابقه مدیریت در فوتبال داشته باشد و آیا وی 
این سبقه را دارد یا خیر گفت: همه می دانند من 
کاندید هیات رئیسه فدراسیون بودم، کسی که کاندید 
می شود یکی از شرایطش ۴ سال مدیریت است. 
یکی از مواردی که اساسنامه تعیین کرده تمام افرادی 
که در مسابقات بین الملل دارند جزو سوابق مدیریت 
آنها حساب می شود.ضمن آنکه من سوابق مدیریت 
در حوزه ورزش را از گذشته داشتم و تمام افرادی که 
برای حضور در هیات رئیسه  ثبت نام کردند می توانند 

در سمت دبیر کلی فعالیت کنند.
دبیر کل فدراسیون فوتبال در خصوص سرمربی 
تیم ملی فوتسال گفت: فوتسال برای فدراسیون 
خیلی مهم است، با اتفاقاتی که در  دوره گذشته 
رئیس کمیته  و  ملی  تیم  به زودی شرایط  افتاد 
نگاه  باید  ما  کنیم.نگاه  می  اعلام  را  فوتسال 
پیشرفت باشد. فدراسیون در این راه با هیچکس 
تعارف نمی کند. در چند روز آینده در مورد تمامی 

خواهد  اتخاذ  تصمیماتی  فوتسال  های  قسمت 
اطلاع رسانی می  را  فوتسال  در  تغییرات  و  شد 
کنیم.وی در خصوص میزبانی لبنان برای بازی 
با تیم ملی فوتبال کشورمان عنوان کرد: تا چند 
روز پیش در مورد اعزام ها و حتی حضور و تائید 
داوران مشخص نشده بود اما امروز با ایمیلی که 
ارسال شده مشخص شده بازی در لبنان برگزار 
می شود. برای ما تفاوتی ندارد و هر کجا برویم 
فر در  پیدا می کنیم.کامرانی  قوا حضور  تمام  با 
خصوص حضور تماشاگران در این بازی گفت: باید 
در این مورد پروتکل های کشور میزبان همه چیز 
را به فیفا اعلام کنند. میهمان در این زمینه نمی 
تواند اظهار نظر کند.دبیر کل فدراسیون فوتبال در 
خصوص حواشی که برای تیم ملی به وجود آمده 
و برخی بازیکنان اظهار نظرهایی کرده اند گفت: 
اگر در یک تیمی مشکلاتی باشد این مسائل در 
با  بازیکنان  تاثیر خواهد داشت. وقتی  نتایج هم 
کادر فنی ارتباط خوبی دارند نمی شود حرفی بزنید.
شرایط تیم ملی فوق العاده خوب است و همه در 
حال کمک هستند. مدیریت خوبی در تیم ملی 
تیم  کنار  فدراسیون  رئیس  آنکه  داده ضمن  رخ 
است و همیشه در کنار تیم عزیزی خادم حضور 
دارد و تمامی مسائل را مدیریت می کند.وی در 
خصوص اظهارات یکی از داوران در برنامه فوتبال 

برتر مبنی بر وجود دلالی در فوتبال کشور گفت:با 
کسی  اگر  کرد.  ورود  شود  نمی  کردن  صحبت 
مستنداتی دارد می تواند ارائه کند. این فدراسیون 
که با سلامت کار را پیش می برد به تمام مسائل 
ورود می کند. ما با کسی تعارف نداریم و اگر کسی 
راه را اشتباه برود برخورد خواهد شد. من برنامه 
شب گذشته را ندیدم ولی به من یکسری مسائل 
را گرفتند ولی باید صحبت های صالحی را بررسی 
کرد. داوران ما فوق العاده سالم هستند، آنها اشتباه 
می کنند ولی واقعا سلامت کار می کنند. من از 
جامعه داوران هستم و در سلامت آنها هیچ شکی 
ندارم. فقط آنها باید تلاش کنند تمام توانایی خود 
را در زمین به نمایش بگذارند.آنها با انرژی بالا 
قضاوت کنند و فدراسیون هم تلاش می کند که 
خادم هم  عزیزی  خود  کند.  پیشرفت  ما  داوری 
برای داوران قدم های زیادی برداشته است. تاکید 
می کنم تمامی داوران ما خوش اخلاق، خوب و 
سلامت هستند.کامرانی فر  در خصوص قرارداد با 
شرکت VAR گفت: ما الان یک سیستم کامل 
VAR در ایران داریم. ما باید داورانمان را آماده 
می کردیم و برای این موضوع نیاز به یک سیستم 
داشتیم. مطمئنا با همین سیستم آموزشمان را آغاز 
خواهیم کرد.دبیر کل فدراسیون در خصوص شایعه 
فسخ قرارداد با این شرکت گفت: ما باید تلاش 

کنیم این سیستم را وارد ایران کنیم. چه در بازی 
های ملی و چه در لیگ برتر. ما در مورد این شرکت 
خیلی کارها انجام داده بودیم و قبل از هر کاری 
استعلام گرفتیم. اینکه دوستان یکسری مطالب را 
مطرح کردند از نظر ما این مطالب واقعیت ندارد. ۲ 
نفری که از آن شرکت وارد ایران شدند مجوز ورود 
گرفتند. انتظار فدراسیون فوتبال این بود که در این 
شرایط برای VAR بیشتر مورد حمایت قرار بگیرد. 
ما عاری از اشتباه نیستیم و در کارهایمان حساب 
شده پیش رفتیم ولی اینکه در ادامه با این شرکت 
کار کنیم یا خیر در آینده مشخص خواهد شد.وی 
در خصوص وضعیت کمیته داوران گفت: طبیعتا 
دو نفر باید در مجمع از سرپرستی خارج شوند و 
به زودی که مجمع فدراسیون برگزار شود تکلیف 
این ۲ نفر هم مشخص می شود و به عنوان رئیس 
انتخاب خواهند شد.این هیات رئیسه فدراسیون 
همدل هستند و همه نسبت به فوتبال حساسیت 
دارند. ای کاش در جلسه بودید و می دیدید  که 
اعضا چگونه ریز به ریز در مسائل فوتبال صحبت 
می کردند. تیمی که قرار بود اوت شود الان در 
بالاترین رده قرار گرفته است. داوران ما در جام 
جهانی فوتسال در فینال حضور پیدا کردند. اتفاقات 
خوبی در فدراسیون رخ داده و مطمئن باشید همه 

برای اتفاقات خوب تلاش می کنند.

511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه 

فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . نظر به دستور مواد 1 و 3 قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 1390/9/۲0 
و برابر رای شماره 1۴00۶030۶00۶003101 هیات اول موضوع ماده یک قانون 
ثبتی حوزه ثبت ملک تربت حیدریه تصرفات  مالکانه و  مذکور مستقر در واحد 
شماره  به  ابراهیم  فرزند  بوری  سنجد  حاتمی  علیرضا  آقای  متقاضی  بلامعارض 
شناسنامه 1۲ صادره از تربت حیدریه و برابر رای شماره 1۴00۶030۶00۶00310۲ 
هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک 
تربت حیدریه تصرفات  مالکانه و بلامعارض متقاضی خانم عفت حسنی حوض 
تربت  از  صادره   0۶90۴53۷۶0 شناسنامه  شماره  به  حسن  محمد  فرزند  سرخی 
به  باب ساختمان  از ششدانگ یک  دانگ مشاع  به سه  نسبت  حیدریه هر کدام 
مساحت 13۴/1۷ متر مربع) یکصد وسی وچهار و هفده صدم متر مربع(  قسمتی 
از پلاکـ  3۴۲9  اصلی واقع در خراسان رضوی بخش یک شهر حوزه ثبت ملک 
تربت حیدریه خریداری مع الواسطه از مالک رسمی غلامرضا حسنی مقدم محرز 
اراضی و  ثبتی  لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت  گردیده است. 
ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 قانون آئین نامه مربوطه این آگهی در دو 
نوبت به فاصله 15 روز از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشار در  شهرها منتشر تا 
در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ 
انتشار اولین آگهی تا دو ماه اعتراض خود را به این اداره ثبت محل وقوع ملک 
تسلیم و رسید اخذ نمایند.  معترض باید  ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی دادخواست 
به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه 
حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد 
ارائه نکند اداره  یا معترض، گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را 

ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه 
متضرر به دادگاه نیست./ ص. تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴00/0۷/19. تاریخ انتشار 

نوبت دوم: 1۴00/08/05
محمد کاظم باقرزاده ـ رئیس ثبت اسناد و املاک تربت حیدریه

511/2هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی نظر به دستور مواد 1 و 3 و قانون تعیین 
فاقد سند رسمی مصوب 1390/09/۲0  اراضی و ساختمانهای  تکلیف وضعیت 
و برابر رای شماره 1۴00۶030۶0050050۴8 مورخ 1۴00/0۶/۲۷  هیات اول 
موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی نیشابور تصرفات مالکانه و 
بلامعارض آقای محمود جعفری فرزند علی اصغر  نسبت به ششدانگ یکباب 
ساختمان به مساحت 1۲3/0۶ مترمربع از پلاک شماره ۲۶1 فرعی مجزی شده 
از ۲۲ فرعی از ۲۲5 اصلی واقع در اراضی نواحی بخش ۲ حوزه ثبت ملک نیشابور 
خریداری از مالک رسمی آقای محمدتقی فرخ آبادی فرزند محمداسماعیل محرز 
و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون   3 ماده  بموجب  است.لذا  گردیده 
ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 ائین نامه مربوطه این اگهی در دونوبت 
این روزنامه و محلی کثیرالانتشار در شهرها و در  از طریق  به فاصله 15 روز 
روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل 
وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند معترض باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
و  نماید  عمومی محل  دادگاه  به  دادخواست  تقدیم  به  مبادرت  اعتراض  تسلیم 
گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت 
اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی ک اعتراض 
دادگاه  به  دادخواست  تقدیم  گواهی  معترض  یا  نگردد  واصل  قانونی  مهلت  در 
عمومی محل رذا ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید 
و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست . تاریخ انتشار نوبت 

اول 1۴00/08/05 تاریخ انتشار نوبت دوم 1۴00/08/۲0   
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـلاک نیشـابو
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درگاه پرداخت امن

روزنـامه اقتصادی، سیاسی و فرهنگی 
خراسان رضوی و شمالی

صاحب امتیاز و مدیر مسئول :

حسین رفیعی

سخنگوی شورای شهر می گوید داماد زاکانی »چشم و گوش« 
شهردار تهران شده است

سخنگوی شورای شــهر تهران در یادداشتی درباره حکم انتصاب جدید 
شهردار تهران نوشت: اینکه تهران باید *کلانشهر الگوی جهان اسلام* 
شود، جز با تحول در بستر فناوری اطلاعات میسر نیست. نادعلی افزود: 
شهرداری تهران سازمان بزرگی است که کل عملیات مدیریت اجرایی، 
خدمات رسانی، نظارت، بازرسی، ارزیابی نیاز به اشراف لحظه ای در یک 
بســتر امن مبتنی بر IT و هوشمندسازی حداکثری دارد.وی اضافه کرد: 
حوزه هوشمندســازی و فناوری اطلاعات به لحاظ حساسیت امنیتی و 
ارتباطی، حکم چشم و گوش شــهردار را دارد؛ لذا علاوه بر فعالیت های 
مشخص اجرایی همکاران شهرداری در سازمان فاوا، معاونتها، سازمان ها 
و شــرکتها، نیازمند یک مرکز مسئولیت مشخص و متمرکز کنار دست 
شــخص شهردار بود که هم متخصص این حوزه و هم 100درصد مورد 
اعتماد و اطمینان باشــد تا این حوزه را از جانب شخص شهردار راهبری 
کند.سخنگوی شورای شهر تهران تصریح کرد: لذا آقای زاکانی از آقای 
حســین حیدری که هم متخصص و با تجربه در این حوزه است و هم 
کاملا مورد اعتماد، دعوت کرده اســت که این مســئولیت را به نیابت از 
خودش بپذیرد و چشــم و گوش شــهردار در این حوزه و عملا دستیار و 

بازرس ویژه او در تحقق هوشمندسازی تهران باشد.
آقای نادعلی ادامه داد: البته به جهت حساسیتی که زاکانی همواره نسبت 
به تعارض منافع داشــته و دارد و به دلیل قرابتی که هست قرار گذاشته 
که حیدری هیچ گونه رابطه استخدامی با شهرداری و هیچ رقم دریافتی 
از شهرداری تهران نداشته باشد و البته حیدری هم آنقدر سوابق حرفه ای 
در بخش خصوصی دارد که نیازمند ارتباط استخدامی و مالی با شهرداری 
نیست.سخنگوی شورا نوشت: به نظر می رسد اصرار زاکانی بر اعلام این 
موضوع و صدور حکم علنی در زمینه ای محدود و مشخص برای حیدری 
هم بر این اساس است که اولا ضرورت اعتماد کامل در این حوزه بوده و 
ثانیا کسی گمان نکند نزدیکان او قرار است در هر زمینه ای دخالت کنند و 

ثالثا همه چیز باید برای مردم عزیز، شفاف بیان و تبیین شود.

هک بیلبوردهای تبلیغاتی در برخی شهرهای ایران
خبرگزاری مهر نوشــت:تعدادی از تابلوهای شهری در برخی شهرها از 
جمله کرج و اصفهان و همچنین تابلوهای جایگاه های ســوخت امروز 
به دلیل هک شدن سراســری مطالبی را منتشر کرد.مدیرکل ارتباطات 
و امور بین الملل شــهرداری اصفهان: در حال بررســی این موضوع در 

اصفهان هستیم

خودتان را اذیت نکنید؛ ما به انتصاب  های فامیلی عادت کرده ایم
مصطفی داننده در عصر ایران نوشــت: شــهردار تهــران طی حکمی، 
دامادش حســین حیدری را به عنوان مشاور و دســتیار ویژه شهردار در 
حوزه هوشمندسازی، فناوری های نوین و نوآوری شهری منصوب کرد.
شــاید آقای زاکانی فراموش کرده باشند اما به لطف زندگی در عصری 
که شــبکه های اجتماعی اجازه نمی  دهند، آدم ها فراموشــکار باشند، ما 

فراموش نکرده ایم که جنابتان در مناظره ســوم با سینه ای ستبر از روی 
کاغذ خواندید که: »گردش مدیران را جابجا نمی کنیم و شایستگان را به 
جای آنها می گذاریم، بستگان و فامیل خودمان را سرکار نمی آوریم.« آن 
حرف ها را باور کنیم یا این انتصاب را؟ البته دیوار حاشا بلند است. همانطور 
که سخنگوی شورای شهر تهران درباره این انتصاب گفته است: »آقای 
زاکانی از آقای حسین حیدری که هم متخصص و با تجربه در این حوزه 
است و هم کاملا مورد اعتماد، دعوت کرده که این مسئولیت را به نیابت 
از خودش بپذیرد و چشم و گوش شهردار در این حوزه و عملا دستیار و 
بازرس ویژه او در تحقق هوشمندسازی تهران باشد.« می بیند چقدر راحت 
می شــود یک انتصاب را توجیه کرد. حالا اگر همین انتصاب در دولت یا 
شــهرداری که در اختیار رقیب بود انجام می شد، الان همین ماست مالی 

کنندگان فریاد وااسلاما سر می دادند که گوش فلک را کر می کرد.
سیاسیون عزیز از هر دو جریان بدانند که ما دیگر به انتصاب های فامیلی 
شــما عادت کرده ایم و واقعا لازم نیســت هرگاه پای انتخابات به وسط 
می آید، شما از شایستگی حرف بزنید و بگویید وقتی ما سرکار می آییم، در 
خانه ی فامیل را قفل می زنیم که از خانه بیرون نیاید؛ چه برسد به اینکه به 
آنها پست بدهیم! اما وقتی همین که از روی پل گذشتید، کار خود را انجام 
دهید و انتصاب های فامیلی را رونق دهید.تا وقتی که قانون مشخصی در 
مورد انتصاب های فامیلی توسط مجلس به تصویب نرسید، داستان همین 
اســت. چه اشکالی دارد که دولت در لایحه ای یا پارلمان در طرحی، این 
قانون را مطرح کنند که هرکسی در هر جایگاه مسئولیتی قرار گرفت، حق 
ندارد حکمی حتی به عنوان مشاور برای اقوام درجه یک، دو و سه بزند. 
کار به جایی رسیده است که آشنایان و دوستان یک چهره سیاسی منتظر 
رسیدن او به قدرت هستند و حتی نامبرده را تشویق به پذیرش مسئولیت 
می کنند تا از این آرد برای خود نان درست کنند.شاید اگر قانونی داشتیم 
که همه می دانســتند اگر پدر همسرشــان یا عمو و خاله شان مسئولیتی 
بگیرد، هیچ آبی برای آنها گرم نشود، این همه بر آتش مسئولیت گرفتن 
نمی دمند.همین الان بسیاری از آنهایی که وارد عرصه انتخابات شورای 
شهر و مجلس می شوند به خاطر هُل هایی که است اقوام می دهند، وگرنه 

خیلی ها حاضر نیستند وارد این داستان ها شوند.

شلوغی پمپ بنزین ها به دلیل اختلال در فروش بنزین
جیک ســالیوان، مشــاور امنیت ملی آمریکا: درب مذاکره با ایران برای 
همیشه باز نخواهد ماند و ما به دنبال یک موضع بین المللی واحد هستیم.
همــه گزینه ها را در تعامل با برنامه هســته ای ایران حفظ می کنیم و 
معتقدیم هنوز فرصت برای حل مشکل به صورت دیپلماتیک وجود دارد.

ادعایی درباره پسُت گرفتن داماد زاکانی در شهرداری تهران
زاکانی، دامادش را به عنوان مشاور و دستیار ویژه خود منصوب کرد.طی 
حکمی از ســوی شهردار تهران، حسین حیدری )داماد زاکانی( به عنوان 
مشاور و دستیار ویژه شهردار در حوزه هوشمندسازی، فناوری های نوین و 

نوآوری شهری منصوب شد.

 افشای استخدام رانتی 60 نماینده ادوار مجلس
 در وزارت نفت

نماینــده مردم قم در مجلس از اســتخدام رانتی ۶0 نماینده مجلس در 
وزارت نفت توســط زنگنه خبر داد. احمد امیرآبادی فراهانی، نائب رئیس 
مجلس شــورای اسلامی، با اشــاره به اینکه آقای زنگنه در در دو دوره 
مسئولیتش در دولت های آقایان خاتمی و روحانی، ۶0 نفر از نمایندگان را 
در وزارت نفت استخدام کرد، گفت: او تنها در دوره قبل. ۲5 نماینده و از 
سال 139۲ تا سال 1۴00 هم که دوباره وزیر شد، 35 نماینده را به وزارت 
نفت برده است. وی افزود: یکی از نمایندگان در قرارداد نفتی با خارجی ها، 
از این قرارداد ایراد گرفت و با من شــروع به دعوا کرد و پس از اینکه در 
دوره بعدی مجلس رای نیاورد، بلافاصله هیات مدیره یکی از شرکت های 
نفتی شــد؛ بنابراین، دعوای او به خاطر آن مساله بود. امیرآبادی اضافه 
کــرد: در ده  دوره گذشــته مجلس، 8 هزار نفر به ایران خودرو توســط 
نمایندگان مجلس معرفی شدند و فقط یک نماینده به تنهایی، 300 نفر 

را معرفی کرد.

واکنش طالبان به بیانات رهبر انقلاب درباره افغانستان
ســخنگوی وزارت خارجه طالبان با اشاره به اظهارات روز یکشنبه مقام 
معظم رهبری درباره وحدت مســلمانان از این ســخنان استقبال کرد. 
»عبدالقهار بلخی« ســخنگوی وزارت خارجه طالبان اظهار داشت که از 
سخنان رهبر جمهوری اسلامی ایران آیت  الله خامنه ای پیرامون ضرورت 
وحدت اســلامی بین اهل ســنت و اهل تشــیع در افغانستان استقبال 
می کنیم.بلخی افزود: افغانستان از طریق اتحاد به استقلال دست یافته و 
انشــاءالله با اتحاد، توطئه های نفاق افکنانه را نیز با وحدت خنثی می کند.
محمد نعیم، سخنگوی دفتر سیاسی طالبان نیز با انتشار پیامی در توئیتر 
نوشت: طالبان از سخنان آیت الله خامنه ای، رهبر جمهوری اسلامی ایران، 
که خواستار وحدت بیشتر میان سنی ها و شیعیان در افغانستان شده  است، 
استقبال می کند. ان شاءالله توطئه دشمنان برای از بین بردن وحدت میان 

شیعه و سنی خنثی خواهد شد.

جواد امام: بگذارید عرقتان خشک شود، بعد انتصاب های فامیلی 
را شروع کنید

یک فعال سیاسی اصلاح طلب عنوان کرد: مشاهده می کنیم که افراد فاقد 
تخصص و تجربه را صرف اینکه در باند و جریان و از اقوامشــان هستند 
در پســتی می گذارند، این افراد تا توجیه شوند، هزینه دیگری را تحمیل 
می کنند. قبلا همین افراد مخالف انتساب های فامیلی بودند و به دیگران 
برچست هزار و یک فامیل می زدند. دوستان بگذارید عرقتان خشک شود 
بعد انتصاب های فامیلی را شــروع کنید؛ این ها به دنبال منافع گروهی و 

جناحی هســتند و بقای خود را در بقای سیستم نمی بینند و فقط به فکر 
بقای خود هستند، در حالی که با سرمایه های کشور نباید به عنوان غنائم 

جنگی برخورد کرد.

انتقاد شدید یک نماینده از حکم سارق بادام زمینی
یک عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاســت خارجی مجلس شورای 
اســلامی از حکم دادگاهی برای ســارق بادام زمینی انتقاد کرد.محمود 
احمدی بیغش در مطلبی در صفحه توییتر خود، با اشاره به حکم 10 ماه 
حبس و ۴0 ضربه شلاق برای سرقت سه بسته بادام هندی، عدالت قوه 
قضاییه را مخدوش خواند.وی گفت: شمشــیر قوه قضاییه برای ضعفا و 
پابرهنگان بسیار تند، برنده  و قاطع است؛ اما در برابر گردن کلفتان مفت 
خور و گســتاخ، حتی نای بیرون آمدن از غلاف را ندارد.نماینده شازند در 
مجلس شورای اسلامی برای بیان این ادعای خود، به حکم 10 ماه حبس 
و ۴0 ضربه شــلاق برای سه بسته بادام هندی اشاره و آن را با حکم 10 
سال حبس تعزیری ولی الله سیف و 8 سال حبس تعزیری احمد عراقچی 

مقایسه کرد که به گفته او، میلیاردها دلار اختلال و اختلاس کرده اند.
به گزارش ایسنا، بعد از انتشار حکم دادگاه فردی برای سرقت سه بسته 
بادام زمینی، مرکز رســانه قوه قضاییه با صدور اطلاعیه ای از تشــکیل 
هیات ویژه ای در دادگستری استان قم خبر داد و اعلام کرد، با توجه به 
ابعاد مختلف پرونده و اینکه فرد مذکور در ســال 98 نیز به جرم سرقت، 
محکومیت یک سال حبس را داشته که به واسطه بازگرداندن مال سرقتی 
اجرای حکم او تعلیق گردیده، هیاتی ویژه مامور شده، موضوع را از جنبه 
های مختلف مورد بررســی قرار دهد.با توجه به لزوم تناسب بین جرم و 
مجــازات و ابعاد حقوقی این پرونده هیات مذکور تلاش خواهد کرد تا از 
تمــام ظرفیت های قانونی برای تقلیل مجازات و کمک به محکوم این 

پرونده استفاده شود.

کنایه حداد عادل به دعایی در مورد چاپ کتاب های مهاجرانی
سیدمحمود دعایی، سرپرست مؤسســه اطلاعات و نماینده شش دوره 
ابتدایی مجلس شورای اسلامی در مصاحبه ای از مخالفت ها برای چاپ 
آثار مهاجرانی گفت و ادامــه داد: آقای حدادعادل به من گفت امیدوارم 
از چاپ نوشته های عطا پشیمان نشــوی.دعایی در قسمتی از مصاحبه 
با روزنامه شــرق گفت:آقای حدادعادل به من گفــت امیدوارم از چاپ 
نوشته های عطا پشیمان نشوی. همچنان گرایش فکری این چنینی وجود 
دارد. وقتی ما این کار را شــروع کرده بودیم، کیهان نقدی نوشــت که 
روزنامه اطلاعات بی ســروصدا عطا مهاجرانــی را مطرح می کند و عطا 
هم در ســایت خودش نقدی نوشت که وقتی صفحه اول اسم و عکس 

می گذارند که بی سروصدا نیست.

شرط استقبال جبهه مقاومت از طالبان به روایت خرازی
رئیس شورای راهبردی روابط خارجی با بیان اینکه رفتار گذشته طالبان 
در کشــتار اقوام مختلف افغانی و تجاوز آن ها به کنسولگری جمهوری 
اســلامی ایران در مزار شریف و به شهادت رساندن دیپلمات های ایرانی 
به رغم اطمینانی که هم رهبران آن ها و هم دولت پاکستان به مسئولان 
ایرانی داده بودند، هیچ گاه از خاطره مردم افغانستان و ایرانیان که عزیزان 
خود را از دست دادند، فراموش شدنی نیست، گفت: اگر طالبان در دوران 
حاکمیت خود بر افغانستان نشان دهد، با تشکیل دولتی فراگیر حقوق اقوام 
و اقلیت های مختلف افغانی را تأمین خواهد کرد، استقلال کشور را حفظ 
و به قدرت های بیگانه اجازه حضور و نفوذ در کشور را نخواهد داد، در آن 

صورت با استقبال جبهه مقاومت اسلامی روبه رو خواهد شد.

واکنش وزیر کشور به قطعی سامانه سوخت؛ بنزین گران نمی 
شود

وزیر کشور در واکنش به قطعی سامانه سوخت گفت: هیچ برنامه ای برای 
گرانی بنزین وجود ندارد و اختلال در ارائه خدمات در برخی از پمپ های 
بنزین به زودی رفع می شــود.احمد وحیدی اظهار کرد: اختلال در ارائه 
خدمات در برخی از پمپ های بنزین ناشــی از یک اشکال فنی و سامانه 
ای است و به زودی رفع می شود. وزیر کشور با تأکید بر اینکه هیچ برنامه 
ای برای گرانی بنزین وجود ندارد، گفت: مردم هیچ نگرانی نداشته باشند.

ماجرای اولین دیدار رئیس دولت اصلاحات با هاشمی رفسنجانی
سیدمحمود دعایی، از اعضای مجمع روحانیون مبارز و سرپرست مؤسسه 
اطلاعات و نماینده شش دوره ابتدایی مجلس شورای اسلامی جزئیاتی 
از اولین آشــنایی خاتمی با هاشمی رفســنجانی را بازگو کرد.در بخشی 
از مصاحبه دعایی با شــرق آمده اســتطلاب وقتی عمامــه می گذارند 
جشــنی می  گیرند، حالا در سالنی در مدرسه یا در مسجد انجام می شود؛ 
اما کرمانی ها در منزل آقای رفســنجانی این مراسم را می گرفتند. آقای 
رفسنجانی از متمکنین حوزوی بود، هم خاندان خودش و هم همسرش، 
متمکن بودند، منزل شخصی بزرگ و ســالن آبرومندی داشت. طلاب 
کرمانی زمان عمامه گذاری در منزل ایشــان جشن می گرفتند و گاهی 
شیرینی و میوه و شــام می دادند. عمامه گذاری من قرار بود منزل آقای 
هاشمی باشد. معمولا کسانی که عمامه می گذارند، استادان و همشهریان 
و دوستان خاص شان را دعوت می کنند. من آقای خاتمی را دعوت کردم. 
همچنین جلال الدین فارسی آن زمان از تهران می آمد و می رفت و مطرح 
بود و آقای باهنر، مرحــوم مرتضی حائری، مرحوم فکور و طلاب دیگر 
را دعــوت کردم. آقای خاتمی در مصاحبه ای گفتــه بود، اولین بار آقای 

رفسنجانی را در مراسم عمامه گذاری فلانی دیدم.
منبع: تابناک
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